
З А П И С Н И К  

са  Двадесет  шесте  редовне  сједнице  Скупштине  Општине  Фоча, 
од  9.  новембра  2023.  године  

 

 

 

 

 

Двадесет шеста редовна сједница Скупштине Општине Фоча одржана је у 
четвртак, 9. новембра 2023. године, у сали  Центра за културу и информисање, у 
Фочи, са почетком у 9.00 часова. 

 

Сједницом је предсједавао Срђан Драшковић, предсједник Скупштине 

Општине Фоча. 
 

Сједници су присуствовала 24 одборника. 
 

Сједници није присуствовао одборник Миомир Бојат, који је најавио и 
оправдао одсуство са сједнице. 

 

Поред одборника, сједници су присуствовали: 
-  начелник Општине Фоча, Милан Вукадиновић, 
-  замјеница начелника Општине Фоча, Весна Рашевић, 
-  начелници одјељења из састава Општинске управе Општине Фоча, 
као и представници субјеката: 
-  Општинска борачка организација Фоча, 
-  Удружење слијепих и слабовидих лица Фоча, 
-  Удружење ратних војних инвалида Фоча, 
-  ЕУФОР, Јединица ЛОТ, 
- средства јавног информисања (Радио Фоча). 
 

Предсједник Скупштине је констатовао да Скупштина има кворум за 
одржавање сједнице и да може пуноважно радити и одлучивати. 

 

Он је констатовао да су одборници добили радне материјале за предложене 
тачке дневног реда, а да су им на клупе, непосредно пред почетак сједнице, 
достављени: 

-  Амандман на Приједлог одлуке о приступању изради измјена и допуна 
дијела Регулационог плана „Центар 1“, са скицом у прилогу,  

-  Приједлог за именовање у вези са тачком 8. из Приједлога дневног реда 
Двадесет шесте редовне сједнице Скупштине Општине Фоча (Начелник Општине 
Фоча), 

-  Одговор на одборничко питање од Управе за индиректно опорезивање БиХ, 
-  Извјештај Комисије за статутарна питања и прописе, 
-  Извјештај Комисије за буџет и финансије. 
 

Предсједник Скупштине је прочитао Приједлог дневног реда, који је утврдио 
Колегијум Скупштине на својој Двадсест шестој сједници, од 1. 11. 2023. године. 

 

Он је отворио расправу о Приједлогу дневног реда. 
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У расправи је учествовао одборник Милорад  Костић. 

Он је имао два приједлога за измјену Приједлога дневног реда. 
Он је предложио да се, из техничких разлога, тачка 8. за коју је предложено 

именовање нове начелнице Одјељења за финансије, госпође Раденке Срндовић, 
разматра као тачка 5. што би било корисно за расправу о Нацрту ребаланса Буџета 
Општине Фоча за 2023. годину и Нацрту буџета Општине Фоча за 2024. годину, јер 
је она учествовала у изради ових буџетских аката. 

Он је предложио да се тачка 4. повуче са дневног реда као незаконита. 
Он је образложио садржај члана 62. Закона о дугу и гаранцијама Републике 

Српске, по ставовима, који се односе на могућност задуживања јединице локалне 
самоуправе на основу одлуке скупштине, садржај ове одлуке, објављивање 
обавјештења о сједници скупштине на којој ће се разматрати одобравање задужења у 

најмање једном дневном листу доступном на територији локалне самоуправе и њеној 
званичној интернет презентацији, најмање седам дана прије дана одржавања 
сједнице скупштине, сагласност Министарства финансија за задужење. 

Он је сматрао да у Приједлогу одлуке камата није одређена фиксно, него је 
промјењива и везана за Еурибор, што је изузетно неповољно, па она мора бити 
прецизније одређена, фиксна и са мање процената. Такође, није испоштована 
законска процедура јер је Обавјештење Начелника Општине о одржавању сједнице 
Скупштине на којој ће се разматрати приједлог одлуке о кредитном задужењу, 
написано 6. 11. 2023. године, а објављено наредног дана, 7. 11. 2023. године, а није 
прибављена ни сагласност Министарства финансија. 

 

Предсједник  Скупштине је образложио да је у изради буџетских 
докумената учествовало Одјељење за финансије, па није ни планирано да у расправи 
о овим актима учествује предложена начелница Одјељења за финансије, о чијем 
именовању треба тек да се расправља и одлучује. Образложење о буџетским 
документима даће Начелник Општине, који није сагласан да се тачка 8. помјери и 
разматра као тачка 5. 

Он је констатовао да, у односу на други приједлог, Општинска управа сматра 

да је све урађено у складу са законом и да нема потребе за повлачењем Приједлога 
одлуке. 

 

Он је позвао одборнике да се изјасне о приједлозима одборника Костића за 
измјене Приједлога дневног реда. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да Скупштина Општине Фоча: 
-  није усвојила приједлог да се тачка 8. Разрјешење начелника и избор и 

именовање вршиоца дужности начелника Одјељења за финансије из састава 
Општинске управе Општине Фоча разматра као тачка 5. („за“ гласало шест 
одборника, није било гласова „против“, а 18 одборника је било „уздржано“), 

-  није усвојила приједлог да се тачка 4. Приједлог одлуке о прихватању 
кредитног задужења Општине Фоча повуче из Приједлога дневног реда („за“ је 
гласало шест одборника, није било гласова „против“, а 18 одборника је било 
„уздржано“). 

 

Он је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу дневног реда у цјелини. 
Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 18 одборника, шест одборника је гласало „против“, 

није било „уздржаних“), усвојила сљедећи  
 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Odluka-o-kreditnom-zaduzenju-Prijedlog.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Odluka-o-kreditnom-zaduzenju-Prijedlog.pdf
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ДНЕВНИ  РЕД 

 

1.  Записник са Двадесет пете редовне сједнице Скупштине Општине Фоча, од 

3. октобра 2023. године, 

2.  Информација о реализацији закључака са Двадесет пете редовне сједнице 

Скупштине Општине Фоча, од 3. октобра 2023. године, 

3.  План капиталних инвестиција Општине Фоча за период 2024 – 2026. 

године, 

4.  Приједлог одлуке о прихватању кредитног задужења Општине Фоча, 

5.  Нацрт ребаланса Буџета Општине Фоча за 2023. годину, 
6.  Нацрт буџета Општине Фоча за 2024. годину, 
7. Приједлог одлуке о приступању изради измјена и допуна дијела 

Регулационог плана „Центар 1“ (седма одлука о измјени од усвајања ревизије 
Плана), 

8.  Разрјешење начелника и избор и именовање вршиоца дужности начелника 
Одјељења за финансије из састава Општинске управе Општине Фоча: 

1)  Разрјешење начелника Одјељења за финансије по основу оставке, 
2)  Избор и именовање вршиоца дужности начелника Одјељења за финансије, 
9.  Информација о стању у области образовања, са освртом на упис ученика у 

први разред основне и средње школе у школској 2023/2024. години на подручју 
општине Фоча, 

10.  Информација о стипендирању студената у школској 2022/2023. години, 

11. Информација о квалитету воде за пиће на подручју општине Фоча за 2023. 
годину, 

12.  Одговори на одборничка питања, 

13.  Одборничка питања, 
14.  Иницијативе одборника, 
15.  Текућа питања. 
 

 

АД – 1.  Записник  са  Двадесет  пете  редовне  сједнице  Скупштине  

Општине  Фоча,  од  3.  октобра  2023.  године  

 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о 
Записнику. 

 

Није било пријавњених за дискусију. 
 

Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Записнику. 
Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ су гласала 24 одборника) донијела  
 

З а к љ у ч а к  
Скупштина Општине Фоча усваја Записник са Двадесет пете редовне 

сједнице Скупштине Општине Фоча, од 3. октобра 2023. године. 
 

 

АД – 2.  Информација  о  реализацији  закључака  са  Двадесет  пете  
редовне  сједнице  Скупштине  Општине  Фоча 

 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/1.-Zapisnik-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca-od-3.-10.-2023.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/1.-Zapisnik-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca-od-3.-10.-2023.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/2.-Informacija-o-realizaciji-zakljucaka-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca-od-3.-10.-2023.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/2.-Informacija-o-realizaciji-zakljucaka-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca-od-3.-10.-2023.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/3.-Plan-kapitalnih-investicija-Opstine-Foca-za-period-2024-2026.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/3.-Plan-kapitalnih-investicija-Opstine-Foca-za-period-2024-2026.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Odluka-o-kreditnom-zaduzenju-Prijedlog.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Rebalans-2023.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Budzet-2024.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/7.-Prijedlog-odluke-o-pristupanju-izradi-izmjena-i-dopuna-dijela-Regulacionog-plana-Centar-1.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/7.-Prijedlog-odluke-o-pristupanju-izradi-izmjena-i-dopuna-dijela-Regulacionog-plana-Centar-1.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/9.-Informacija-o-stanju-u-oblasti-obrazovanja-sa-osvrtom-na-upis-.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/10.-Informacija-o-stipendiranju-studenata-u-skolskoj-2022-2023-godini.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/11.-Informacija-o-kvalitetu-vode-za-pice-na-podrtucju-opstine-Foca-za-2023.-godinu.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/11.-Informacija-o-kvalitetu-vode-za-pice-na-podrtucju-opstine-Foca-za-2023.-godinu.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/12.-Odgovori-na-odbornicka-pitanja-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/2.-Informacija-o-realizaciji-zakljucaka-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca-od-3.-10.-2023.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/2.-Informacija-o-realizaciji-zakljucaka-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca-od-3.-10.-2023.-godine.pdf
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Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о 
Информацији. 

 

За дискусију није било пријављених. 
 

Предсједник Скупштине је констатовао да је Скупштина Општине Фоча 
упозната са Информацијом о реализацији закључака са Двадесет пете редовне 
сједнице Скупштине Општине Фоча, од 3. октобра 2023. године. 

 

 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је предложио да се расправа о 

тачкама 3. и 4. обједини у јединствену расправу, а да се приликом изјашњавања о 
приједлозима аката гласа посебно за сваку тачку. 

Он је образложио да се ради о повезаним тачкама, гдје тачка 4. Приједлог 

одлуке о прихватању кредитног задужења Општине Фоча произилази из тачке 3. 

План капиталних инвестиција Општине Фоча за период 2024 – 2026. године. 

 

Он је позвао одборнике да се изјасне о овом приједлогу. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 
већином гласова („за“ је гласало 17 одборника, шест одборника је гласало „против“, 

а један одборник је био „уздржан“), донијела  
 

З а к љ у ч а к 

За тачке под редним бројем 3. и 4. из усвојеног дневног реда које су 
евидентиране као 3. План капиталних инвестиција Општине Фоча за период 2024 – 

2026. године и 4. Приједлог одлуке о прихватању кредитног задужења Општине 
Фоча, водиће се јединствена расправа. 

 

3.  План  капиталних  инвестиција  Општине  Фоча  за  период  2024 – 

2026.  године, 

4.  Приједлог  одлуке  о  прихватању  кредитног  задужења  Општине  

Фоча 

 

Уводно образложење дао је Милан  Вукадиновић, начелник Општине. 
Он је подржао обједињавање расправе о капиталним инвестицијама и 

кредитном задужењу Општине, јер се ове тачке прожимају, а тачка 4. прозилази из 
капиталних инвестиција.  

Три капиталне инвестиције које садржи План капиталних инвестиција су 
наведене у Приједлогу одлуке о кредитном задужењу. 

Стратегија интегрисаног развоја општине Фоча за период 2017 – 2026. године 
је кључни стратешко-плански документ Општине, који треба да подстиче будући 
раст и развој локалне заједнице.  

План капиталних инвестиција за период 2024 – 2026. године је уважио 
приоритетне потребе грађана, које су дефинисане и Програмом рада Начелника 
Општине Фоча. 

Основи предуслов за реализацију капиталних инвестиција су, прије свега, 

стабилни приходи у буџету Општине, одговорна расподјела прихода, законитост у 
раду, подршка Скупштине, обезбјеђивање додатних средстава за веће инвестиције, а 
посебна пажња ће се посветити одређеним капиталним пројектима који ће се 
реализовати у наредном периоду. 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/2.-Informacija-o-realizaciji-zakljucaka-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca-od-3.-10.-2023.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/2.-Informacija-o-realizaciji-zakljucaka-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca-od-3.-10.-2023.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Odluka-o-kreditnom-zaduzenju-Prijedlog.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Odluka-o-kreditnom-zaduzenju-Prijedlog.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/3.-Plan-kapitalnih-investicija-Opstine-Foca-za-period-2024-2026.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/3.-Plan-kapitalnih-investicija-Opstine-Foca-za-period-2024-2026.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/3.-Plan-kapitalnih-investicija-Opstine-Foca-za-period-2024-2026.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/3.-Plan-kapitalnih-investicija-Opstine-Foca-za-period-2024-2026.-godine.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Odluka-o-kreditnom-zaduzenju-Prijedlog.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Odluka-o-kreditnom-zaduzenju-Prijedlog.pdf
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Капитална инвестиција број један је изградња дома за стара лица у насељу 
Миљевина, са капацитетом за 50 особа, који ће бити у власништву Општине. 

Намјера Општине је да особе које се суфинансирају преко Центра за 
социјални рад, а којих је око 30, смјести у старачки дом на Миљевини и да средства 

иду из једне у другу јавну установу, док би преостала мјеста у дому била намијењена 

за друга стара лица која имају потребу за смјештајем. 
Функционисање ових старачких домова је самоодрживо, па би Општина 

имала потребу да финансира само неке мање ставке, као нпр. огрев. 
Дом за стара лица у Миљевини би се ослањао на Медицински факултет у 

Фочи и био наставна база Одсјека за здравствену његу. У функционисању овог дома 
важну улогу би имао Дом здравља, са својом амбулантом у Миљевини. 

Створила би се прилика за отварање око 20 нових радних мјеста свих 
профила.  

Друга капитална инвестиција је изградња санитарне депоније и набавка 
недостајуће комуналне опреме.  

Проблем санитарне депоније на простору Општине је горући проблем који се 
протеже дуги низ година, а постојећа депонија мора да се конзервира и затвори у 

што краћем року. 
За депонију је била предвиђена локација у Филиповићима, за коју је 

Скупштина донијела одлуку, након чега је спроведена одређена процедура, 

надлежно одјељење и министарство су издали одговарајуће дозволе, али је због 

негодовања грађана тај процес обустављен, због чега се разматрају нови приједлози 
и рјешења. 

За дугорочно рјешење санитарне депоније разговара се са општинама и 
градовима из окружења и регије, а прије свега са Гораждем, који на локацији 
Трешњица има око 90 дулума земље, за коју има еколошку и грађевинску дозволу, а 
у току су преговори са Свјетском банком за изградњу регионалне депоније, што 
захтијева вријеме, неопходне процедуре и прибављање средстава. 

Општина Фоча мора изнаћи алтернативно рјешење, па стручна комисија 

свакодневно ради на терену. 
Неопходно је набавити и нову комуналну опрему, као што су нови камиони, 

контејнери и сва друга опрема коју мора да има комунално предузеће. 
Трећа капитална инвестиција је реконструкција и асфалтирање локалних 

некатегорисаних путева.  
Општина Фоча је територијално веома разруђена и друга је по величини у 

Републици Српској, послије Бање Луке, а путне комуникације нису на 

задовољавајућем нивоу, те их је неопходно унаприједити. Замисао је да се у свакој 
мјесној заједници уложе средства за реконструкцију путних комуникација, за 
рјешавање проблема повратка становништва у сеоска и приградска насеља, али и за 
санацију улица у неким градским насељима, као што је Обилићево, улица Николе 
Пашића и многе друге. 

Четврта ставка капиталних инвестиција су активности на рјешавању проблема 
замућења воде у градском водоводу.  

На претходној сједници Скупштине усвојене су одлуке о проширењу зоне 

санитарне заштите на један прави и адекватан начин.  
ПВиК „Извор“ је урадио одређене таложнике и захвате изнад самог извора и 

притока, што већ даје одређене резултате и знатно смањен степен замућености воде. 
Зграда за младе брачне парове је у подмаклој фази изградње за 50 младих 

брачних парова, који ће добити стамбену јединицу по најповољнијој цијени 

новоградње у Републици Српској, а то је 1.350 КМ по 1 m
2
. 
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За пројекат обалоутврда урађен је главни пројекат и тренутно се траже 
екстерна средства преко одређених фондова, Владе РС и Савјета министара БиХ 
како би се кренуло у етапну реализацију. 

Континуирано се настављају радови на партерном уређењу Храма Светог 

Саве, чије освећење ће се извршити 26. 11. 2023. године, уз присуство српског 
патријарха са великим бројем владика и читавог државног руководства. 

У наредном периоду ће „Јужни мост слободе“ бити реконструисан и 

освијетљен. Подзида код „Јужног моста слободе“ биће предмет рјешавања у смислу 
израде мурала побратимских општина и градова.  

У плану је пјешачко-бициклистичка стаза између два моста. 

У сарадњи са Фудбалским савезом Републике Српске, биће изграђен спортски 

комплекс у Доњем Пољу, са новим модерним стадионом са вјештачком травом и 
припадајућом инфрастуктуром. 

Асфалтирање пута десном обалом ријеке Таре је приоритетни задатак, у 
сарадњи са Владом РС и „Путевима Републике Српске“, чиме би се трајно ударили 
темељи рафтинга на простору Општине, даље се развијао Парк природе „Тара“ и 
правили нови и додатни капацитети који су неопходни за рафтинг клубове. 

У плану је изградња новог блока и проширење Студентског центра „Доктор 
Бориша Старовић“, који је Влада РС прогласила у претходном периоду.  

Тренутно на факултетима у Општини студира преко 2.000 студената са 
простора Балкана и око 330 страних студената из преко 20 свјетских земаља.  

Он је истакао и подршку изградњи хидроенергетског капацитета на ријеци 
Дрини и Бистрици, који су капитални и стратешки важни пројекти за Општину, јер 
би повећали буџет Општине и створили прилику за нова радна мјеста. 

Изградња Хидроелектране „Бук Бијела“, у сарадњи са Србијом, је још један 
веома важан стратешки пројекат, јер би се по завршетку радова ту запослило 
најмање 100 радника свих профила. 

Када је у питању тиризам, постоји подршка за пројекте које жели да реализује 
Национални парк „Сутјеска“, у сарадњи са Владом Републике Српске. 

Настављају се континуиране актиности на реконструкцији магистралних и 
регионалних путева, а прије свега пут: Брод на Дрини – Шћепан Поље и даље 
одвојање мостом према Тјентишту, Националном парку и Херцеговини, уз 
захвалност Влади Републике Српске и предсједнику Милораду Додику, који је имао 
разумијевања да се крене у реализацију овог стратешки битног пројекта, који ће 
спајати главне градове Босне и Херцеговине и Црне Горе, Национални парк 
„Сутјеска“ и Национални парк „Дурмитор“, приближити градове Требиње, Фоча, 

Вишеград, као и Златибор, сарајевско-романијски плато, хрватско и црногорско 
приморје. 

Мјесна заједница Драгочава је добила путну комуникацију какву заслужује, 
која није била у оваквом облику ни у претходној држави. 

Он је истакао да Приједлог одлуке о прихватању кредитног задужења 
Општине Фоча има законско утемељење, као и да ће се затражити сагласност 
Министарства финансија без које се неће спроводити било каква процедура. Ако 
Министарство финансија буде имало било какву сугестију или примједбу на 
предложену одлуку, она ће се вратити Скупштини на дораду. 

Он је образложио да од доласка на власт Општина Фоча вратила око 4.000.000 
КМ кредитног задужења из претходног периода, док је стопа задужености Општине 
смањена са 9,6% на 5,18%, што овој власти даје право да се кредитно задужи за ове 
капиталне инвестиције, јер се ниједан капитални пројекат не може завршити из 
редовних средстава. 
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Капитални пројекти који су предмет Приједлога одлуке о кредитном 
задужењу Општине су: изградња дома за стара лица у насељу Миљевина, у износу 
од 2.500.000 КМ, изградња санитарне депоније, у износу од 1.500.000 КМ и 
реконструкција и асфалтирање локалних некатегорисаних путева, у износу од 
1.000.000 КМ.  

У току је ревизија главног пројекта за изградњу дома за стара лица, на основу 

чега већ зна нека оквирна вриједност за његову изградњу, која ће бити достављена и 
одборницима и Министарству финансија.  

За депонију је расписан јавни позив за израду документације, на основу чега 

се оквирно могу планирати средства за нову локацију. 
 

Предсједник Скупштине, Срђан  Драшковић је отворио расправу о овим 
тачкама дневног реда. 

 

У расправи су учествовали одборници: Мирослав Авдаловић, Мирослав 

Матовић, Никола Вуковић, Душан Бодирога, Срђан Драшковић, Миливоје Достић, 
Изет Спахић, Бранка Драгичевић, Крсто Ивановић, Мирослав Ристановић, Татјана 
Шифорија, Милош Милић, Драгослав Станојевић и Милорад Костић, као и народни 
посланик Огњен Бодирога. 

 

Мирослав  Авдаловић је оцијенио да је План капиталних инвестиција 
осмишљен према приоритетима и потребама грађана, при чему се мора узети у обзир 
да је Општина Фоча једна од ријетких у регији која је ликвидна и солвентна, редовно 
исплаћује плате, социјална и здравствена давања, као и дугове према добављачима. 

Ако се испоштује овај план, Општина ће се наметнути као регионални лидер. 
Довољан разлог за изградњу дома за стара лица је да стара лица из наше 

општине не морају тражити смјештај у локалним општинама. 
Проблем санитарне депоније траје преко 20 година и мора се рјешавати што 

прије, као и набавка комуналне опреме. 
Колико год да се уради у реконструкцији и асфалтирању локалних 

некатегорисаних путева је увијек мало, а од кључног је значаја да се Општина 
повеже са својим мјесним заједницама. 

Пројекти обалоутврда и зграда за младе брачне парове се наслањају један на 
други, њима ће се уредити дио Доњег Поља, који је урбанистички запуштен, па ће 50 

младих брачних парова добити своје прве стамбене јединице по најнижој цијени, 

чиме ћемо бити примјер у регији како се неке ствари могу ријешити. 
У ваздушној линији од 200 метара су Храм Светог Саве и Алаџа Џамија, који 

су у једна од највећих мјеста духовности у Босни и Херцеговини. Партерно уређење 
Алаџа Џамије је завршено. На партерном уређењу Храма Светог Саве се још увијек 
ради, а он је огледало града. Исто се односи на мост на уласку у град, који је 
запуштен, па га треба уредити и додатно освијетлити, као и шеталиште између два 
главна моста у Фочи. 

Три главна бисера Општине су Тара, рафтинг и Национални парк „Сутјеска“, 

те треба све учинити да им се помогне, јер оно што има Општина у туристичком и 
културно-историјском насљеђу има мало која локална заједница на Балкану. 

Чињеница је да су постојећи капацитети Студентског дома недовољни, што се 
могло претпоставити, али је боље када некада мало недостаје него да су објекти који 
се направе пусти и немају своју рентабилност, оправданост и одрживост. 

Реконструкцијом пута: Брод – Шћепан Поље – Тјентиште Фоча ће постати 
једна од најзначајнијих раскрсница у овом дијелу Балкана. 
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Изградњом хидроенергетских капацитета на ријеци Дрини и Бистрици Фоча 

би добила далековод који би обезбиједио двострано напајање, док сада зависи од 

електропреносне мреже Горажда. 
Он је најавио да ће подржати предложене акте. 
 

Мирослав  Матовић је сматрао да је неопходно имати добре регионалне и 
магистралне путеве да би се развијала једна општина, а морамо бити свјесни да су 
путне комуникације: Фоча – Сарајево и Фоча – Шћепан Поље у катастрофалном 
стању. 

На путну комуникацију: Фоча – Драгочава је до сада утрошено око 2.000.000 
КМ, а могла је бити најбоља путна комуникација да је уложено онолико средстава 
колико је извучено дрвних сортимената са овог подручја, а путна комуникација 
према платоу Заваита, Челебића и према Црној Гори и Пљевљима била би најбоља 
да се само продавала кора са тих балвана. 

Национални парк „Сутјеска“ је у тешком економском и финансијском стању, 
радници су штрајковали неколико мјесеци због неплаћених доприноса и 
здравственог осигурања, док је Пак природе „Тара“ дат на чување ЈП „Маглић“. 

Он је подржао изградњу новог блока Студентског дома, јер је Медицински и 
Богословски факултет и толики број домаћих и страних студената једина свијетла 
тачка Општине Фоча. 

Он је указао да економска и глобална ситуација, рат између Русије и Украјине 
и рат на Блиском истоку има одраза и на ниво Републике Српске, јер је министарка 
финансија указала на бројне санкције, а Општина Фоча се кредитно задужује, чиме 
настаје дужничко ропство и постајемо нечија колонија. 

Према посљедњем попису, општина Фоча има око 17.800 становника, а 
тренутно стање дугорочних кредита на дан 30. 9. 2023. године износи 11.655.064 
КМ, од чега главница 9.894.915 КМ, па ће са ових нових 5.000.000 КМ Општина 

имати преко 17.000.000 КМ кредитног задужења, што значи да ће сваки грађанин 

општине Фоча бити задужен са по 1.000 КМ. 
Влада Републике Српске се на дневном нивоу задужи за око 3.000.000 КМ, 

дефицит буџета је 255.000.000 КМ, а буџет предсједника Републике Српске је са 
55.000.000 КМ повећан за још 500.000 КМ, што је 17 пута више од буџета 

предсједника Србије и 20 пута више од предсједника Црне Горе. 
Он је истакао да би подржао приједлоге Начелника Општине да је ово урадио 

у првој години мандата, а не сада. 
 

Предсједник  Скупштине је упознао говорнике да је набављена нова 
техничка опрема, па се говорници не морају уносити у микрофон, јер се тиме ствара 
микрофонија.  

 

Никола  Вуковић је сматрао да се на основу увида у предложене документе 
може видјети у ком правцу иде Општина Фоча у наредне двије године, да ће бити 
неколико озбиљних пројеката и великих градилишта. 

Зграда за младе брачне парове се гради и напредује, па је замолио Начелника 

Општине и инвеститора да се настави том брзином како би млади суграђани што 
прије добили свој кров над главом. 

На партерном уређењу Храма Светог Саве има још доста да се ради, али је 
доста тога и урађено. Он је подсјетио да је на прошлој сједници Скупштине дао 
сугестије начелнику одјељења за урбанизам да се испред Храма ставе клупе, 
изражавајући наду да ће то бити ријешено. 



9 

 

О дому за стара лица водила се озбиљна прича 2013. године да његова 
локација буде на Миљевини, али се тадашња извршна власт опредијелила за 

изградњу новог објекта Дјечијег вртића, што се испоставило да није било погрешно. 
Али сада је дошао на ред и капитални пројекат изградње старачкког дома, што ће 
након 30 година од рата бити прва капитална инвестиција у насељу Миљевина, а 
тренутно се прича и о фабрици цијеви на Миљевини, док су у току радови на 
изградњи Хидроелектране „Бистрица“. 

Реконструкција путева и асфалтирање је нешто на чему се већ ради, па је 
1.000.000 КМ који је Општина добила од Владе Републике Српске већ утрошен на 
асфалтирање локалних путева. 

Асфалтирање пута десном обалом ријеке Таре је пројекат који ће сигурно 
бити реализован, што је потврђено на састанку којем је, поред Начелника Општине и 
Удружења рафтера, присуствовао и предсједник Милорад Додик са својим 
сарадницима, који је лично обећао да ће тај пут бити завршен. И представници 

фирме „Приједор путеви“ су излазили на терен и сагледавали ситуацију. 
Он је најавио да ће Клуб одборника СНСД-а подржати План капиталних 

инвестиција и Приједлог одлуке о кредитном задужењу, јер се велике обавезе и 
пројекти не могу завршити без кредитног задужења. Чињеница је да Општина Фоча 
није презадужена, већ је једна од бољих општина у Републици Српској по том 
питању, редовно измирује све своје обавезе и све функционише како треба. 

 

Душан  Бодирога је истакао да не треба мијешати тезе, јер нико није против 
инвестиција, већ против начина на који се то ради. 

Према члану 62. Закона о дугу и гаранцијама, непходно је седам дана прије 

одржавања сједнице објави обавјештење о задужењу, што није урађено јер је 
Начелник Општине то урадио тек 6. новембра.  

Истим чланом овог закона предвиђено је и да је за задужење Општине 
неопходна сагласност Министарства финансија, коју Општина још увијек нема. 

Он је сматрао да није требало регулисати питање каматне стопе од 6% и 
Еурибора на предложени начин, јер Општина може за 12 година добити фиксну 
каматну стопу. Еурибор ће се у наредном периоду мијењати и расти, нарочито због 
турбуленција у Европи и свијету, политике санкција према Русији, раста цијена 
енергената који највише утичу на инфлацију, а која највише утиче на Еурибор, због 
чега би се враћала далеко већа каматна стопа него што је то предвиђено. 

Трошкови обраде кредита од 1% су превелики, јер је логично да се на оволики 
износ кредита трошкови обрачунавају са 0,2%. 

У Приједлогу одлуке је наведено да годишњи ануитет износи 694.981 КМ, док 
је у информацији о кредитном задужењу наведено да Општина, са свим задужењима 
у 2023. години, треба да врати 1.017.000 КМ, што прави разлику од 400.000 КМ, 
чиме стопа задужености није 5,18% већ 7,80%. Он је питао који је од ова два податка 
тачан. 

Он је сматрао да се не зна за шта се Општина задужује, јер су само побројане 
ставке, а нису достављене пројектне документације и предрачуни радова колико ће 
шта коштати, а за депонију је чак непозната и локација. 

За реконструкцију и асфалтирање локалних некатегорисаних путева нису 
искоришћени инструменти за драстично побољшање путне инфраструктуре. Из 
финансијског извјештаја ШГ „Маглић“ може се видјети да се годишње оствари 
приход од 12.000.000 КМ, који се у највећој мјери добија искоришћавањем шуме, па 
би, по Закону о шумама, у буџет Општине требало да се уплати 1.200.000 КМ, која 
средства се троше за реконструкцију путева. На тај начин би се за један мандат у 
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буџету Општине остварио укупан приход од 5.000.000 КМ, чиме би се могло 
реконструисати око 50 километара пута. 

Ако је тренутна задуженост Општине 11.500.000 КМ, а каматна стопа буде 
око 5%, Општина Фоча ће бити задужена око 18.000.000 КМ. 

 

Срђан Драшковић је истакао да је у претходне три године рађено на 
асфалтирању путева и да је асфалтирано око 20 километара. Он је посебан акценат 
ставио на асфалтирање путева до споменика у Јошаници, до цркве у Јошаници, до 
Пјешчаних пирамида, као једне од туристичких локација, изражавајући наду да ће се 

наставити у овом правцу и у буџету планирати средства за асфалтирање путева. 
Изградња дома за стара лица је веома важан пројекат, како за Општину тако и 

за Мјесну заједницу Миљевина. Његовом изградњом дошло би до отварања прилике 
за нова радна мјеста различитих профила. Сва локална предузећа би профитирала, 
као што је Електродистрибуција, „Извор“ и друге јавне установе у систему ПДВ-а 
које наплаћују разне услуге или дају субвенције за кориснике смјештаја. 

Велики бенефите иамо би и Медицински факултет, јер дом за стара лица 
може бити једна од наставних база гдје се може адекватно школовати кадар из 
области здравствене његе. 

Он је констатовао да је ова власт у претходне три године вратила око 
4.000.000 КМ кредитног задужења Општине из претходног периода, што јој даје 
могућност новог кредитног задужења у износу од 5.000.000 КМ. 

Мора се узети у обзир и чињеница да је овај сазив власти почео да ради са 
буџетом од око 13.000.000 КМ, за 2022. годину буџет је износио 14.500.000 КМ, а за 
2024. годину је планирано 16.500.000 КМ, тако да је буџет повећан за два милиона 
КМ, а годишња рата планираног кредитног задужења износи 14.500.000 КМ. 

Он је подржао све пројекте који се тичу туризма и развоја Општине, као што 
је асфалтирање пута десном обалом ријеке Таре. 

За изградњу новог павиљона Студентског дома идејни пројекат је урађен 

прије двије године, којим је предвиђена изградња конгресне сале од 500 мјеста, што 
отвара могућност за конгресни туризам за медицинаре, стоматологе, радиологе и 
друге здравствене раднике, у току љета, када студенти не бораве у дому. 

Он је најавио да ће подржати предложене акте. 
 

Миливоје Достић је истакао да нико није против капиталних инвестиција, 
већ против неких других ствари и времена када се оне дешавају. 

Он је сматрао да су од пет основних предуслова за реализацију капиталних 
инвестиција, који су наведени у Плану капиталних инвестиција, реална само два и то 
подршка Скупштине, јер скупштинска већина није спорна и законитост у раду, па је 
изразио сумњу у могућност реализације 14 наведених капиталних пројеката. 

Он је дао примједбу што је на страни 3. Плана капиталних инвестиција као 
важан фокус наведен „Подршка оснивању и развоју МСП и предузетништва“, 

сматрајући да не треба користити овакве скраћенице које су мање познате, што је и 
раније истицао, а нико није уважио. Овакве скраћенице треба писати у пуном називу, 
а затим у загради навести скраћеницу како би се знало на шта се она односи. 

Он је оцијенио да од наведених 10 фокуса ниједан није убједљив, јер за њих 
нису наведени никакви аргументи.  

У задњих десет година постао је тренд да се стално прича о индустријским 
зонама, а на том пољу се ништа не ради и Општина нема никакве користи од тога.  

За бољу искоришћеност хидропотенцијала се не зна када ће бити реализован 
пројекат изградње ХЕ „Бук Бијела“. 
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За јачања дрвопрерађивачке индустрије било би добро кредитно задужење за 
отварање фабрике из ове дјелатности, да се запосле људи и створи реалан сектор.  

За бољу искоришћеност пољопривредних потенцијала треба да забрине 
чињеница да је необрађено чак 90% обрадивих површина, што указује да се села 
гасе, млађи становници одлазе у град, док старија популација биолошки завршава 
свој живот, што никако није добро, а ништа се не предузима по том питању. За 
опоравак села потребно је ријешити више проблема, као што су снадбјевање 
електричном енергијом, путна инфраструктура и други. 

Вода је опет била мутна. 
У априлу 2015. године истекао је рок садашње депоније. Рјешавање овог 

проблема је веома тешко и комплексно питање, а кључни проблем је локација. 
Путна инфраструктура је веома лоша, што важи за све путне правце: Фоча – 

Тјентиште – Гацко, Фоча – Шћепан Поље, Фоча – Миљевина – Сарајево. 
 

Изет Спахић је оцијенио да је План капиталних инвестиција амбициозан, па 
је желио да га подржи у свом излагању, али и предложи неке ставке које треба да се 
нађу у оперативној реализацији у наредне двије године. 

Код асфалтирања путних праваца, у повратничкој бошњачкој популацији 

постоји расположење људи да издвајају своја лична финансијска средства и покрећу 
иницијативе за асфалтирање одређених путних праваца, у чему је и он лично 
учествовао, а није изостала ни подршка локалне заједнице у административном 
дијелу која је била непходна.  

У мјесној заједници Попов Мост асфалтирано је 1.750 метара пута, један 
путни правац од школе према Шадићима, а други од магистралног пута према селу 
Мркаљи. Путни правац који обухвата три мјесне заједнице, Миљевину, Избишно и 
Кратине, асфалтиран је у дужини од два километра, уз подршку федералног 
Министарства за избјегла и расељена лица, као и путни правац од 750 метара у 
Мјесној заједници Миљевина, на дионици од Пођеђа до кућа Мулахасановића. Све 
укупно, то изађе око 4,5 километара, укључујући и 50.000 КМ колико је излобирано 
за санацију асфалтног пута од Ратаја до Јелеча. 

На релацији од цркве у Осијима према унутрашњости Мјесне заједнице 
Кратине, у задње двије и по године грађани су добровољним прилозима прикупили 
око 100.000 КМ, што може потврдити и предсједник Скупштине. 

Он је предложио да се настави у том духу и да тамо гдје постоји могућност 
добијања екстерних средстава или наклоност грађана, локална заједница покаже 
спремност да издвоји средства до 20% и суфинансира те пројекте, као што је случај 
са путним правцима од Миљевине према Кратинама и од Пјешчаних пирамида 
према Козјој Луци. 

Сама локална заједница не може обезбиједити сва неопходна средства, али се 
може много тога урадити у сарадњи са Владом Кантона Сарајево, Министарством за 
људска права и избјеглице, Секретаријатом за избјегла и расељена лица из Бање  

Луке и фенералним Министарством за избјегла и расељена лица, као и у сарадњи са 
грађанима. 

Он је увијек подржавао све активности и начине сарадње са вјерским 

заједницама. У центру града постоје два импозантна вјерска објекта, од којих је 
комплекс Алаџа џамије већ под заштитом UNESCO-a.  

Тренутно је у току инвестиција Исламске заједнице за изградњу једног 
објекта у комплексу Алаџа џамије, у вриједности од 1.000.000 КМ, па би било 
коректно да локална заједница пружи подршку од 5% износа ове инвестиције. 
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Он је указао и на потребу за пружање неопходне помоћи локалне заједнице у 
електрификацији мјесних заједница у којима људи годинама живе без струје. У 
мјесним заједницама Јелеч и Кратине живи мали број људи и није могуће изнаћи 
толика екстерна средства, али би се, уз исказану вољу власника малих 
хидроцентрала, Владе Кантона Срајаево, Владе Федерације БиХ и локалне 

заједнице, овај проблем могао ријешити на начин да се на стамбене објекте 
инсталирају соларни панели као алтернативни извори енергије. На овај начин би се 
ускоро могао ријешити проблем електрификације четири породице, од којих се три 
налазе у Мјесној заједници Викоч и једна у Мјесној заједници Кратине.  

Он је замолио потпредсједника Скупштине, Дејана Павловића, који је 
укључен у хидроенергетске пројекте, да се организује неки састанак на коме би се 
договорило да страна фирма која гради објекте на ријеци Бистрици изврши 
инвестирање у мјесним заједницама Миљевина, Избишно и Кута, јер је уобичајно да 
у оваквим ситуацијама  инвеститори помажу локалној заједници. 

Он је сматрао да Општина не треба бјежати од кредитног задужења, јер на 

основу добијених информација испада да је Општина кадра да то опслужује. 

 

На излагање одборника Спахића, реплике су изјавили одборници Дејан 
Павловић и Срђан Драшковић. 

 

Дејан  Павловић је истакао да су у току преговори са Мјесном заједницом 
Миљевина, која је тражила да се ураде четири путна правца. 

Прошле године је урађено чишћење корита ријеке Бистрице, те је ово прва 
година да Миљевина није била поплављена. 

Он је нагласио да је контактирао г. Изета Спахића уз позив да одреди путне 
правце који ће се радити, али се он није јављао. 

 

Изет  Спахић је, у одговору на реплику, истакао да му је драго што постоји 
комуникација са грађанима Мјесне заједнице Миљевина, уз признање да је добио 
позив од колеге Дејана Павловића, на који се није јавио, али су била и два узвратна 
позива на које се колега није јавио. 

 

Срђан  Драшковић је потврдио да је рађено асфалтирање у Кратинама, у 
селу Равнице, према Осијама, за које је Општина Фоча дала пуну подршку, 

сагласност за радове, као и одређену помоћ, гдје је асфалтирано око 850 метара пута. 
У питању је активна мјесна заједница у којој је прикупљено доста средстава. 

Посебно је активно Удружење грађана „Мрежица“, које води иницијативе и 
активности да се асфалтира читава дионица пута, гдје су укључени и представници 
Српске правослне цркве и Исламске заједнице, јер у селу Осија постоји православна 
црква, а у Кратинама је исламски вјерски објекат. 

 

Бранка Драгичевић је оцијенила да План капиталних инвестиција 
представља скуп предизборних обећања Начелника Општине, који је идентичан као 

на снимску са Трга, приликом отварања изборне кампање, који траје седам минута. 
Она је сматрала да се изградњи Дома за стара лица у насељу Миљевина 

приступило неозбиљно јер се локација дома мијењала три-четири пута. Било је 
обећано да ће дом бити изграђен у мандату садашњег Начелника Општине, а сада се 
улази у четврту годину мандата, а тек је одређена локација. 

За изградњу привремене санитарне депоније је, такође, непозната локација, а 
ни за причу о регионалној депонији нема ништа конкретно и све је „у ваздуху“. 
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За обезбјеђивање првобитне локације у Филиповићима искрчена је велика 
количина шуме и утрошена су одређена новчана средства, а на крају од тога није 
било ништа, што показује да се овом проблему не приступа плански и одговорно. 

За реконструкцију и асфалтирање локалних некатегорисаних путева 

Скупштина је 2018. године донијела одлуку о асфалтирању 50 километара локалних 
путева, те је обећано да ће се у наредних 10 година обезбиједити 5.000.000 КМ од 
продаје шумских сортимената и да ће бити асфалтиране све градске улице. А сада се 
подиже кредит, у коме је за асфалтирање предвиђено 1.500.000 КМ. 

У реконструкцију градског водовода уложено је 7.500.000 КМ, а вода се и 
даље мути. У саопштењу предузећа ПВиК „Извор“ наведено је да се мора сачекати 
да природа одради своје и да се регенерише тло. 

За пројекат обалоутврда није урађено ништа. 

Национални парк „Сутјеска“ од свог настанка није био у лошијем стању.  
Парк природе „Тара“ је регистрован у јулу прошле године, па би требало да 

постоје подаци о томе шта је урађено у претходном периоду. 
У реконструкцији пута: Фоча – Шћепан Поље урађено је око 5,5 километара 

почетног дијела пута, али не како треба, јер су се послије великих киша канали 
зачепили, а већ је дошло и до неких одрона. Она је сматрала да је за сваке изборе 
кључно обећање да ће овај пут бити реконструисан, а уради се мало или нимало. 

Паркинг гаража је нешто што се дуго обећава, а пријеко је потребно Фочи.  

Проблем паркирања у граду није ријешен тиме што је паркинг у градским зонама дат 
на управљање предузећу „Извор“, па грађани који имају годишњу карту често не 
могу да се паркирају у улици за коју имају карту, а не смију да се паркирају у неку 
другу улицу која припада истој зони. Она је предложила да се ово питање регулише 
на начин да грађани који имају годишњу карту могу паркирати возило у било коју 
улицу из састава исте зоне. 

Њену пажњу у Плану капиталних инвестиција највише је привукла култура, 
али су на крају документа само наведени специфични послови из области 
образовања, спорта и културе, а о култури нема ниједне ријечи, иако је она огледало 

једног народа и чува његов идентитет, па је улагање у културу неопходно. 
Она је изразила наду да ће у Плану капиталних инвестиција бити предложено 

измјештање Спомен-собе на адекватну локацију или њена електрификација. 
Она је најавила да Клуб одборника СДС-а неће подржати кредитно задужење. 
 

Крсто  Ивановић је сматрао да се ништа из Плана капиталних инвестиција не 
може урадити ако нема средстава, а буџет Општине није довољан да би се 
реализовало 14 капиталних пројеката. 

Он је предложио да се дода и 15 капитална инвестиција, о којој треба водити 
рачуна, а тиче се Јавне установе Средњошколски центар, који је саграђен 1983. 
године, од када у ову установу није било озбиљнијих улагања. 

Начелник Општине је показао разумијевање, па је асфалтирана улица код 
школе и спортски терен, покривени су равни кровови, урађена хидроизолација, као и 
низ других ситних пројеката. Ипак, да би се установа довела у стање како треба да 
изгледа једна васпитно-образовна установа, неопходна је реконструкција котловнице 
и котлова, промјена енергента на који се установа грије, средити кровове, олуке итд. 

За њега главни капитални пројекат представља рјешавање проблема замућења 
воде и снабдијевање грађана питком водом.  

Он је сматрао да пројекат изградње дома за стара лица треба да подрже сви, 

јер би он створио прилику за нова запослења и додатне приходе локалној заједници. 
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Изградња новог павиљона Студентског дома, савременог спортског терена и 
зграде за младе брачне парове су пројекти који ће се реализовати у насељу Доње 
Поље, које је неопходно средити јер су поплаве од прије неколико година оставиле 
видљиве посљедице. 

Он је најавио да ће подржати План капиталних инвестиција. 
Он је истакао да је на сједници Комисије за статутарна питања и прописе, на 

којој су била присутна три правника, констатовано да су испуњени услови и 
испоштована законска регулатива за кредитно задужење Општине. 

 

Мирослав  Ристановић је оцијенио да заиста постоји потреба за домом за 
стара лиц, који би био самоодржив, а запослило би се око 20 радника. 

Он је навео случај у коме је исказана потреба за смјештајем, па се једва 
пронашло једно мјесто у Дому за стара лица у Калиновику, који је пребукиран. 

За санитарну депонију постоји прича од 2016. године да је тренутна локација 
претрпана, па је коначно дошло вријеме за изградњу нове депоније, а да се стара 

депонија конзервира, док ће набавка нове комуналне опреме додатно поспјешити ову 

комуналну дјелатност. 
Мрежа путева на територији општине Фоча је највећа у Републици Српској, 

па за реконструкцију и асфалтирање путева никада неће бити довољно средстава, 
али се ипак види да се на томе ради. 

Он је изразио наду да ће Општина Фоча некада моћи да конкурише да буде 
домаћин за МОСИ игре, што ће се постићи изградњом новог спортског комплекса. 

Он је констатовао да је враћено 4.000.000 КМ кредитног задужења, а ново 
кредитно задужење износи 5.000.000 КМ, што значи да ће се обавезе моћи редовно 
сервисирати, као и до сада.  

Он је навео податак да од 64 локалне заједнице у Републици Српској 
кредитно задужење имају 53. Најмање су задужене општине: Вукосавље, Источни 
Мостар, Језеро, Рудо и Шековићи, док су највише задужене: Козарска Дубица, 
Кнежево, Пале, Бања Лука, Србац, Бијељина и Добој, што говори да је Општина 
Фоча негдје у златној средини. 

Општина Источна Илиџа је 2021. године донијела одлуку о кредитном 
задужењу од 3.000.000 КМ, од којих се 500.000 КМ издваја за санирање буџетског 
дефицита из 2020. године од 1.513.000 КМ, док је остатак средстава намијењен за 
реализацију пројеката.  

Он је закључио да неке општине узимају кредите да би крпиле свој дефицит у 
буџету, док се предложено кредитно задужење Општине Фоча односи на 
инвестиције и мора се сматрати оправдано, јер се ништа не може урадити без 
кредитних средстава, а буџет је стабилан, ликвидан и нема судских пресуда. 

 

Татјана  Шифорија је оцијенила да се у Плану капиталних инвестиција 

налазе приоритетне потребе грађана, које су дефинисане и у Програму рада 
Начелника Општине. Разлог доношења овог плана је системски приступ планирању 
капиталних инвестиција и бољи приступ вањским изворима финансирања. 

Она је изразила наду да ће се уз помоћ стабилних прихода у буџету, подршку 

Скупштине и обезбјеђивање додатних средстава ове капиталне инвестиције 
реализовати у зацртаном периоду. 

Из табеларног приказа Плана капиталних инвестиција види се колико кошта 
која капитална инвестиција, када је планирана њена реализација и из ког извора 
финансирања, што се односи на: изградњу дома за стара лица у насељу Миљевина, 
изградњу санитарне депоније, набавку комуналне опреме, реконструкцију и 
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асфалтирање локалних путева, завршетак зграде за младе брачне парове и друге 
инвестиционе пројекте. 

Сви ови пројекти су у складу са стратешким приоритетима Општине Фоча, 
која редовно сервисира све своје обавезе и нема никаквих дуговања. 

Она је најавила да ће подржати предложене акте. 
 

Милош  Милић је, наступајући и у име Клуба одборника СНСД-а, подсјетио 
да су све инвестиције у Фочи престале да се раде 1976. године, када је народ тешко 

прихватио одлазак силних машина са локалитета Челикова Поља и Мјешаја, јер су 
тадашња „Хидроградња“ и београдска „Хидротехника“ све машине повукле у 

Салаковац и Јабланицу. У том периоду је урађен пут: Фоча – Сарајево, од када више 
није било озбиљнијих улагања у путну инфраструктуру. 

Он је констатовао да је Општина вратила око 4.000.000 КМ кредитног 
задужења, да је ликвидна и солвентна, да се редовно исплаћују плате и уплаћују 
порези и доприноси по основу личних примања, да нема буџетског дефицита. 

Посебно му је драго што се у Миљевини, на локалитету од тзв. „рудничке 
капије“ према селу Томашћари и Кратинама, а завршно са „Фоледом“, који је некада 
био „зона сумрака“, појавио инвеститор из Народне Републике Кине и нешто ради, а 
има назнака да ће ту бити и фабрика цијеви, која би запошљавала 40 радника у 
производњи. 

Изградња дома за стара лица је пријека потреба Општине, јер су наши  
најстарији суграђани осуђени да обитавају у другим локалним заједницама. 

Од осталих објеката треба посветити пажњу за локалитет Ливаде, гдје се 
појавила фирма „Графо Балкан“, из области текстилне производње, која запошљава 
око 40 жена и треба му изаћи у сусрет.  

Пут: Фоча – Шћепан Поље је одувијек био најгори пут, иако је повезивао два 
главна града, Сарајево и Подгорицу, а сада је ту додата и Албанија. Прије рата ту се 
догодила и највећа несрећа на локалитету Општине, али није било жеље ни воље за 
реконструкцију овог пута. 

Он је подсјетио да је два пута постављао одборничко питање да се коначно 

ријеши питање огромног објекта у насељу Рибарска, који треба довести у функцију 
како не би представљао ругло. 

Сва екстерна средства која дођу у буџет Општине за енергетску ефикасност 

су добро дошла. Он је по том питању навео добар примјер Основне школе „Свети 
Сава“, што исто треба урадити и за Основну школу „Веселин Маслеша“. 

Фоча је град студената, има преко 2.000 студената са Балкана и 330 студената 
из иностранства, па је основано што је 340.000 КМ иницијалних средстава 
планирано за изградњу новог блока Студентског дома. 

Он је сматрао да нико није против изградње дома за стара лица у Миљевини. 
Проблем депоније је постојао и прије и послије рата, а највише су га осјетили 

грађани Рјечице који су и највећа жртва овог проблема.  
За асфалтирање путева никада није било доста средстава, па не би било 

довољно ни 15.000.000 КМ. 
У параметрима дизања кредита треба водити рачуна о камати, да ли је она 

фиксна или варијабилна, за шта је везана, за шта се кредит диже, да ли је све по 
нормативама, ко је надзор и како се он врши.  

Он је најавио да ће подржати све оно што је улагање у град. 
 

Драгослав  Станојевић је сматрао да се годинама прича о изградњи дома за 
стара лица и да је немогуће да се сада том пројекту не пружи подршка.  
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Изградња санитарне депоније је проблем који се тешко рјешава. 
Он је позвао све колеге и грађане да помогну да се изнађе најбоља локација 

којом ће сви бити задовољни.  
На рјешавању проблема замућености воде доста тога је урађено са доласком г. 

Милановића за директора предузећа „Извор“, али треба наставити активности како 

би се тај проблем у потпуности ријешио.  
За изградњу зграде за младе брачне парове многи су били скептични, али се 

она гради и напредује, па инвеститору треба пружити сву могућу подршку. 

Он је сматрао да је за школу на Годијену неопходно пронаћи потенцијалне 
инвеститоре како би се она претворила у нешто корисно и уједно заштитила од 
пропадања, што би довело и до реконструкције путне инфраструктуре на тој 
дионици, а тиме би оживио читав крај. 

Он је сматрао да је за бољу искоришћеност пољопривредних потенцијала 

потребно да се пољопривредници увежу са рафтинг камповима и њима пласирају 

своје производе и тако осигурају сигурно тржиште, јер рафтинг доноси енорман 

профит и може бити једини спас за пољопривреду. 
Он није видио никакав проблем да подржи кредитно задужење Општине, јер 

је наведена намјена овог задуживања која не може бити спорна.  
Изградња дома за стара лица у Миљевини би рјешила проблем не само старих 

лица којима је смјештај неопходан, већ и њихових породица које би од њих биле 
удаљене свега десетак минута вожње и могле би много чешће да их посјећују. 

Он није могао да схвати да неко може бити против асфалтирање путева, јер је 
чињеница да се на оваквим теренима насути тампони брзо троше послије првих 
киша, што представља неоправдано и узалудно улагање средстава. 

Он је замолио да се изнађе још екстерних средстава за асфалтирање путева, а 
прије свега одборника Изета Спахића, да се преко Владе Федерације БиХ добију 
средства за реконструкцију и асфалтирање путних праваца који служе свима. 

 

Душан Бодирога је, из клупе, приговорио предсједнику Скупштине да не 
води рачуна о трајању дискусије јер је претходном дискутанту истекло вријеме за 
дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је одговорио да вријеме за дискусију није било 
истекло јер је дискутант тек ушао у десети минут дискусије, да се за сваку дискусију 
води евиденција, да се сви одборници третирају на једнак начин, а да је за оне који 
истичу приговор толерисано прекорачење дискусије у трајању од 12 минута. 

 

Милорад  Костић је, наступајући и у име Клуба одборника СДС-а, сматрао 
да се на овој сједници Скупштине коментарише нешто што се доноси незаконито и 
неозбиљно, без неопходне документације, што није исправила ни Комисија за 
статутарна питања већ је само преписала типске одредбе закона. 

Он је оцијенио да План капиталних инвестиција представља изборно обећање 
Начелника Општине из 2020. године, који потенцира да је враћено 4.000.000 КМ 

кредитног задужења, а сам је гласао за та задужења. 
Дом за стара лица у Миљевини је обећан 1. априла 2021. године, са локацијом 

у бившој управној згради, а сада је новембар 2023. године и још увијек ништа није 

урађено, јер није било озбиљне намјере.  
Прошле године Скупштина је изгласала локацију за дом у кругу болнице, јер 

се појавико неки индијски инвеститор, а на прошлој сједници се гласало за локацију 
у Дубравама, у Миљевини, што је неозбиљно. 
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Он је питао да ли је урађена студија оправданости, рентабилности и 
изводљивости, главни предрачун радова и ко је задужен за израду главног пројекта. 

Прича се да ће изградња дома за стара лица оживити Миљевина, која лежи на 
руднику мрког угља и нема ништа од њега. У овом дому се може запослити 
максимално 15 особа, и то по страначкој линији. 

Пут: Фоча – Драгочава је некада био главни каравански пут који је повезивао 
Пљевља, Санџак и Дубровник, за који је 2015. године донесена одлука о издвајању 
средстава за асфалтирање 5,5 километара тог пута, а у изборној кампањи 2022. 
године је асфалтирано само 1.750 метара. 

За пут: Фоча – Шћепан Поље чак је и полиција, прије двије године, отказала 
безбједност тог пута, а министарство никада није одговорило на ту одлуку. 

Реконструкција пута на релацији: Брод – Копилови представља лакрдију, а 
није била ни неопходна. 

Кредитно задужење за водовод ће се плаћати до 2044. године, а вода је и даље 
неисправна и мутна. Секундарна мрежа не постоји, иако је фактурисано 8.000.000 
КМ за водовод. Одређена градска насеља немају ни канализацију, као што су 
Шуковац и дио Горњег Поља. 

На његову иницијативу добијена су средства од USAID-а за одржавање 
Свјетског првенства у рафтингу док остали нису ни за то ни знали. Та средства 
Влада РС је пребацила Општини у сврху изборне кампање, за асфалтирање четири 
километра пута десном обалом ријеке Таре, дебљине 3 cm, на коме је већ дигнут 
асфалт и нису урађени пропусти за воду. 

Освјетљење горњег моста и изградња пјешачке стазе планирано је у износу од 
530.000 КМ, а приликом освјетљења доњег моста, који је вршила фирма „Siming 

Trade“ д.о.о. Фоча, једна лампа је фактурисана на износ од 700 КМ, а кошта 60 КМ. 
За кредитно задужење недостаје сагласност Министарства финансија, а није 

испоштован ни временски рок за објављивање обавјештења од најмање седам дана 

прије одржавања сједнице Скупштине. 
Каматна стопа мора бити прецизније одређена, фиксна и са мање процената. 
Он је навео примјер Града Требиња, који се задужио за 5.000.000 КМ, под 

условом фиксне камате до 5%, при чему његово задужење представља само 12% 
годишњег буџета, док је предвиђено задужење Општине Фоча око 34,5% буџета. 

Уз максималну камату од 6%, укупан кредит би износио 7.500.000 КМ, што је 
преко 50% годишњег буџета Општине. 

Трошкови обраде кредита су 1%, што износи 50.000 КМ и представљају 
крађу, док су трошкови обраде кредита Града Требиња 0,30%. 

 

Огњен Бодирога, народни посланик у Народној скупштини Републике 
Српске, је истакао да је поносан на Клуб одборника Српске демократске странке 

због исказане озбиљности, припреме и презентације. 
Он је образложио да у Ребалансу буџета Републике Српске за 2023. годину 

стоји дефицит од 255.000.000 КМ, што указује на реалну слику Републике Српске. 
Фискални савјет, који даје сагласност на ребаланс буџета и све што се тиче 
финансија, је у својим препорукама навео да, због дефицита буџета, постоји потреба 

за уштеде на свим нерепродуктивним расходима, обустављање незапочетих и 

непродуктивних капиталних улагања и набавки, како извршење Ребаланса буџета не 
би било изложено додатном ризику. 

Под оваквим условима, у Републици Српској има 280.000 пензионера, 290.000 
радника и преко 60.000 лица на Заводу за запошљавање, док у Фочи има 4.200 

пензионера, са просјечном пензијом од 476 КМ, 4.000 запослених и преко 2.000 лица 
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на Заводу на запошњавање, па је замолио одборнике да буду разумни у вези са 
прихватањем кредитног задужења. 

Он је истакао да су га, прије три мјесеца, поједини шефови клубова 
одборника контактирали у вези са иницијативом за опозив Начелника Општине, није 
хтио да прозива људе, што је он одбио, сматрајући да Начелник Општине треба да 
заврши свој мандат како би се видјело шта је за то вријеме урађено. 

Он је сматрао да се са задужењем не треба играти јер је дуг Општине већ 

довољно велики, да се кредит према Бањалучкој берзи мора враћати до 2029. године, 
обавезе према Интеса банци до 2029. године, кредит за водовод до 2044. године, а 
гаранције за кредитно задужење КП „Комуналац“ траје до 2027. године. Када се на 

постојеће задужење од 11.655.000 КМ дода 7.500.000 КМ новог кредитног задужења, 

укупна задуженост Општине би износила 19.155.000 КМ. 
Он је питао гдје је план поврата средстава, односно бизнис план и да ли га 

Општина уопште има. 
 

На излагање народног посланика Огњена Бодироге реаговао је одборник 
Никола  Вуковић. 

Он је, у исправци нетачног навода, истакао да је народни посланик у свом 
излагању споменуо шефове неких клубова одборника који су га контактирали за 
опозив Начелника Општине, а како у Скупштини, поред Клуба одборника СДС, 
постоји још једино Клуб одборника СНСД, он се осјетио прозван.  

Иако је пријатељ са овим народним послаником, он је истакао да је остао уз 
СНСД и Начелника Општине, па са њим на ту тему нико није разговарао.  

 

Огњен  Бодирога је, у одговору на реплику, рекао да је направио лапсус и да 
је у свом излагању мислио на предсједнике политичких партија које дјелују на 
територији Општине Фоча, а не на шефове Клубова одборника, уз примједбу 
олдборнику Вуковићу да то није морао посебно истицати већ му је могао рећи 
насамо. 

 

На излагање народног посланика Огњена Бодироге реаговали су одборници:  
Милош Милић и Крсто Ивановић. 

 

Милош  Милић је скренуо пажњу предсједнику Скупштине да води рачуна о 
Пословнинку, јер сви треба једни према другима да се опходе с пуним поштовањем, 
уважавањем и разумијевањем. 

 

Крсто  Ивановић је, као предсједник Народне партије Српске Општински 
одбор Фоча, истакао да подједнако уважава и поштује све колеге одборнике, али да 
све што има да се каже на сједници Скупштине може се рећи на достојанствен и 
миран начин, обраћањем са именом и презименом ако има нешто некоме да се каже, 
како се не би сви присутни доводили у недоумицу, као што је у овом случају прозван 
предсједник Клуба одборника, и без говора тијела и махања рукама. 

 

Предсједник  Скупштине је скренуо пажњу одборницима да се у наставку 

сједнице међусобно уважавају, персирају и поштују, на шта је покушао да укаже и 
током дискусија. 

 

Милан  Вукадиновић, начелник Општине је, у завршној ријечи, одговорио 
на питања и дао образложења у вези са дискусијама одборника. 
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Он је истакао да је поносан на ову извршну власт и скупштинску већину, која 
је данас нормално дискутовала и није никога поименично помињала у било ком 
контексту. Он никада никоме од присутних није ништа лично упутио, те је замолио 
предсједника Скупштине да одузме ријеч свакоме ко се не придржава Пословника.  

У периоду ове општинске власти враћено је око 4.000.000 КМ кредитног 
задужења из претходног периода, гдје је било дугова и од прије 10 година.  

Спуштена је стопа задужености Општине са 9,6% на 5,18%. 
Општина Фоча се не задужује за потрошњу, као што су наведени случајеви из 

окружења гдје општине дижу кредите како би регулисале дефицит у буџету и 
исплаћивали плате и доприносе запослених. 

Општина никоме ништа није дужна, плате за раднике Општинске управе и 
јавних установа се редовно исплаћују до десетог у мјесецу, све обавезе се измирују 
на вријеме према свим колективима, удружењима грађана, борачким организацијама 
и Центру за социјални рад, чији буџет за социјална давања расте из године у годину. 

У Приједлогу одлуке о прихватању кредитног задужења јасно пише да је 
максималан рок отплате кредита 144 мјесеца, односно 12 година, а трошкови обраде 

кредита су до 1%, а не фиксно 1%, што су поједини одборници наводили у својим 

дискусијама. Такође, не значи да ће кредит реализовати преко комерцијалне банке, 
могуће је и преко ИРБ-а, јер ће се ова одлука ставити на јавни оглас и изабрати 
најповољнији понуђач. 

Када је у питању законитост, неће бити кредитног задуживања Општине без 
сагласности Министарства финансија РС, а главни предуслов да би се Општина 
обратила Министарству и добила одговор је скупштинска одлука о прихватању 
кредитног задужења и план капиталних инвестиција, који се разматрају на овој 
сједници. Ако у одговору Министарства финансија буде сугерисано да се нешта 
мора измијенити, о томе ће поново разматрати и одлучивати Скупштина. 

У Индустријској зони Брод је, у претходном периоду, у сарадњи са 
Удружењем дрвопрерађивача, успјело да се ријеши 80% фекалне канализације. План 
је да се ријеши и путна инфрструктура и разграничи парцелација, јер се јављају 
проблеми у погонима, које треба ријешити. 

Локалитет Ливаде је прије три године био запуштен у сваком могућем 
смислу, као и војна касарна која је дата Општини. Сада су ријешене законске 

предиспозиције да се ова пословна зона стави у пословну функцију, гдје су се већ 
појавиле фирме из области израде ПВЦ столарије и текстилне индустрије. 

Стање регионалних и магистралних путева је овакво већ преко 30 година, па 
је ова власт подржала планиране пројекте и кренула у реализацију и санацију овог 
проблема. Тако је Драгочава добила најмодернију саобраћајницу у историји 
постојања Мјесне заједнице Драгочава. 

Он је подржао излагање одборника Изета Спахића, уз најаву да ће метар 

асфалта који се исфинансира из екстерних средстава бити дуплиран из буџета 

Општине, која ће пружити подршку и у рјешавању проблема електрификације у 
оним мјестима гдје нема струје. 

Он се максимално заложио и подржава изградњу регионалне депоније, којом 
би се трајно ријешио проблем Општине који је дуг преко 20 година. Локација у 
Филиповићима је једногласно изгласана на Скупштини и није била проблем све до 
прошле године и предизборне кампање појединих људи који су почели да је 
оспоравају. Ова одлука је и даље на снази, али ће Скупштина разматрати и усвојити 
и неку другу локацију, након што комисија заврши свој дио посла на терену и утврди 
приједлог. Конзервирање депоније Бабин поток се мора урадити у најкраћем 
могућем периоду. 
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Он је истакао да прије његовог мандата није постојала градска фонтана на 
Тргу, нити је овако изгледао плато Трга, плато испред Музеја који је уређен и 
култивисан, ни сала у којој се одржавају сједнице Скупштине. Он је похвалио 

реконструкцију зграде Центра за културу и информисање, која је реализована 
захваљујући средствима Општине и Фонда за заштиту животне средине. 

На Зеленој пијаци нико ништа није урадио преко 30 година, а сада је и она 
уређена, у складу са могућностима изгледа и модерније, јер је под заштитом државе 
и културно-историјског насљеђа. 

Плато Храма Светог Саве тренутно изгледа најљепше у историји његовог 
постојања. 

Поједини су сумњали у изградњу зграде за младе брачне парове, али ова 
зграда напредује и гради се за 50 младих брачних парова, који ће добити стан по 

најповољнијој цијени у Републици Српској, у износу од 1.350 КМ по 1 m
2
. 

Спортски комплекс ће бити изграђен са најмодернијим тереном са 
вјештачком травом, са реконструисаним трибинама, расвјетом и новим оградама. 

Споменик палим борцима је био у лошем стању, а сада је уређен и доведен у 
стање какво заслужује, гдје се могу организовати и нека културна дешавања. 

Иако у Плану капиталних инвестиција није много написано о култури, 
Општина ће све културне манифестације максимално подржати, што ће се видјети и 
у буџету, јер се већ спроводе пројекти из културе који раније нису постојали. 

Он је најавио да ће се покушати ријешити проблем загријавања позоришне 
сале, да би Позориште и у зимском периоду могло да ради адекватније. 

Било је планирано да се дом за стара лица у Миљевини организује и згради 
социјалног становања, откупом од Рудника у стечају, о чему су двије године вођени 
преговори, што се испоставило као правно немогуће. Општина није одустала да 
откупи ове зграде када се правни поступак оконча, па ће те станове реновирати и 
користити за смјештај породица које су социјално угрожене.  

За изградњу хидроелектране на Бистрици Влада Републике Српске је 
донијела одлуку о кредитном задужењу за реализацију овог објекта, што може да 
радује јер ће то много значити и Мјесној заједници Миљевина и Општини, која ће 
имати додатна средства у буџету по основу концесионих накнада. 

Јавна установа Дјечији вртић „Чика Јова Змај“ је најбоље обданиште у 
Републици Српској, како због своје инфраструктуре тако и због запосленог особља. 

Општина није добила средства од USAID-а за организацију Свјетског 
првенства у рафтингу, које су организовали Влада РС, Општина и рафтери, уз 
договор да Општина и рафтери организују такмичење, а Влада РС асфалтира дио 
пута десном обалом ријеке Таре. 

Он је закључио да је буџет Општине ликвидан и стабилан, да се све обавезе 
извршавају на вријеме, да нема дуговања ни судских спорова због којих би могло 
доћи до одређених блокада. Иако је ова година била најизазовнија у последњем 
периоду у погледу финансијских услова, успјело се одговорним пословањем и 
домаћинским приступом обезбиједити стабилност и ликвидност Општине.  

Кредитно задужење се односи искључиво за капиталне инвестиције, а не за 
санацију дефицита, како је то случај у појединим општинама. 

 

Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 
изјасне о приједлозима аката. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштине Општине Фоча 

донијела сљедеће одлуке. 
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3.  Скупштина  Општине  Фоча  усваја  План  капиталних  инвестиција  

Општине  Фоча  за  период  2024 – 2026.  године. 
(План је усвојен већином гласова; „за“ је гласало 18 одборника, шест 

одборника је гласало „против“, није било „уздржаних“). 

 

4.  Скупштина  Општине  Фоча  је  усвојила  Одлуку  о  прихватању  

кредитног  задужења  Општине  Фоча. 
(Одлука је усвојена већином гласова, „за“ је гласало 18 одборник, шест 

одборника је гласало „против“, није било „уздржаних“.) 

 

 

У 13.10 часова предсједник Скупштине је прекинуо сједницу и одредио паузу 

у раду Скупштине, у трајању од 30 минута, ради краћег одмора. 
 

Сједница је настављена у 13.50 часова, уз кворум од 18 присутних одборника. 
 

 

АД – 5.  Нацрт  ребаланса  Буџета  Општине  Фоча  за  2023.  годину  

 

Уводне напомене о Нацрту ребаланса буџета дао је Милан Вукадиновић, 

начелник Општине. 

Он је образложио да су Нацртом ребаланса буџета за 2023. годину планирани 
буџетски издаци у износу од 17.400.000 КМ, што је за 2.600.000 КМ више у односу 
на Буџет Општине за 2023. годину. У тај износ урачуната су и средства која се 
пренијета из претходног периода. 

Порески приходи су повећани по основу пореза на лична примања и пореза на 
имовину, док су приходи од индиректних пореза смањени за 270.000 КМ. 

Кључни разлог за доношење ребаланса буџета је расподјела суфицита и 
неутрошених намјенских средстава из претходног периода, што се прије свега 
односи на екстерна средства, за износ од 500.000 КМ од федералног министарства и 
Кантона Сарајево за изградњу моста у Викочу и износ од 800.000 КМ из гранта 
Владе Републике Српске за изградњу зграде за младе брачне парове. 

Ово је била пословно изузетно тешка и изазовна година, па су Министарство 
финансија и Влада Републике Српске дали сугестије да се поведе рачуна о буџету и 
начину пословања да се не би дошло у ситуацију да се планирана средства неких 
буџетских корисника или грантови морају смањивати. У складу с тим, сви буџетски 
корисници су били обавијештени да поведу рачуна о својим финансијама, како се не 
би дошло у ситуацију да се њихови буџети смање за 10%, што се није десило јер је 
сачувана стабилност и ликвидност буџета, а све јавне установе и буџетски 
корисници стабилно послују и уредно измирују своје обавезе. 

Тако су све ставке из Буџета за 2023. годину испоштоване, без умањења 
позиција за плате, порезе и доприносе, борачке категорије и удружења, социјална 
давања, стипендије, градски превоз, превоза ученика и друге исплате по разним 
другим основама, без дуговања и судских спорова по било ком основу. У договору 

са општинским синдикатом, у 2023. години су повећане плате запослених у 
Општинској управи и јавним установама које се финансирају из буџета Општине. 

Он је поносан на пројекат изградње зграде за младе брачне парове, гдје ће 50 

младих парова добити стамбену јединицу по најповољнијој цијени квадрата у 
Републици Српској у износу од 1.350 КМ по 1 m2

. 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Rebalans-2023.pdf
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За реконструкцију терена у Доњем Пољу су већ издвојена одређена средства, 

за који је већ завршен главни пројекат. 

У том дијелу града ће се градити и нови блок Студентског дома.  
Планирана је реконструкција главног дјечјег игралишта у Доњем Пољу, док 

ће се дјечја игралишта направити и у другим мјесним заједницама, као што су 
Рјечица и Драгочава. 

У овој години исплаћен је мост код КПЗ-а у износу од 313.000 КМ. 
За одржавање јавних површина и заштиту животне средине издвојена су 

додатна и значајнија средства, што није довољно да се обнови комплетна комунална 
инфраструктура и набави недостајућа опрема, контејнера и канте за отпатке, што ће 
се урадити у наредном периоду да би град био чистији и уреднији. 

Субвенције за запошљавање и пољопривреду ће се извршити у комплетном 
износу до краја године, које се из године у годину значајно повећавају. 

У току је јавни позив за обављање приправничког стажа. 

Општине има намјеру да бар задржи постојеће становништво на селу. 

Ова година је била веома тешка и по броју штета од заштићене и незаштићене 
дивљачи, гдје се изашло у сусрет свима по питању надокнаде штете. 

Општинска организација „Црвени крст“ је подпомогнута у раду средствима 
из Буџета Општине. У току је пројекат „Старење је здравље“, који се спроводи већ 
трећу годину, за који Општина издваја значајна средста за његово суфинансирање. 

Ово је историјска година када је у питању издвајање из буџета за спортске 
организације, за које је ребалансом буџета планирано 680.000 КМ. 

Општина подржава рад омладинских организација и „ОК Фест“, који је 
постао бренд Националног парка „Сутјеска“, који окупи преко 30.000 људи. 

Добра сарадња је и са етничким и вјерским заједницама. 
Буџети борачких организација су повећани у складу са могућностима и са том 

праксом ће се наставити и у наредном периоду. 
То се односи и на Удружење слијепих и слабовидих лица, са којим  је 

обављен разговор, за које су средства ребалансом вишеструко повећана, а у буџету 

за наредну годину је планирано и додатно повећање.  
Грант образовним установама се реализује у потпуности, јер су наше школе и 

факултети на понос свих, па оне увијек могу рачунати на подршку Општине. 
Програм Медицинског факултета на енглеском језику значајно доприноси имиџу и 
промоцији општине Фоча, који похађа 330 страних студената из преко 20 земаља. 

Изградња новог блока Студентског дома „Доктор Бориша Старовић“ ће се 
реализовати у наредном периоду, уз финансијску помоћ Владе Републике Српске, 
чиме ће се боље ријешити проблем смјештаја студената који студирају у Фочи. 

Обавезе према Дому здравља ће се испунити до краја године у потпуности. 
У организовању здравствене и социјалне заштите, Општина ће уступити 

објекат старог Дјечијег вртића за трајно збрињавање Удружења „Трачак наде“ и 
Центар за ментално здравље из састава Дома здравља. 

Простор старог урбанизма ће бити уступљен Основној музичкој школи Фоча, 
која већ годинама користи просторије Основне школе „Свети Сава“. 

У области културе, Центар за културу и информисање је добио нови изглед и 
ново рухо, док је уређен и плато испред Музеја. 

Сљедећи проблем који ће се рјешавати је гријање у позоришној сали.  
Са Удружењем пензионера постоји добра и коректна сарадња и планирана 

средства од 40.000 КМ ће у потпуности бити реалозована, док је планирано 
повећање средстава за наредну годину.  

Приводи се крају процедура за проглашење удружења од јавног интереса. 



23 

 

У буџету је уведена нова ставка, а то је грант за предузеће „Извор“, у износу 
од 70.000 КМ, који се односи на рјешавање проблема гријања и функционисања 
двије преостале котловнице у граду. 

У пуном износу је реализовано учешће Општине у пројектима, превоз ђака и 
градски превоз. Планирано је да се од јануара наредне године уведе нова линија 
градског превоза и за насеље Миљевина, на чему су инсистирали одборник Петар 
Елез и Удружења грађана „Миљевина“, која ће обухватити релацију: Брод на Дрини 
– Баљево Поље – Кута – Миљевина и биће посебно важна када се изгради дом за 
стара лица у Миљевини. 

За иницијативу одборнице Татјане Шифорије за превоз ученика из Мјесне 
заједнице Лазарево ради се анализа, како се не би изоставила дјеца из других насеља 
и мјесних заједница које су подједнако удаљене од школа. 

Исплата стипендија је редовна и до краја године је преостало да се исплате 
још двије стипендије, док у другим локалним заједницама њихова исплата касни и 
по неколико мјесеци. Када је дошао на функцију Начелника Општине, стипендија за 
бруцоше је износила 80 КМ, а сада је тај стартни износ 110 КМ и то повећање 

стипендија ће и наредне године ићи узлазном путањом. 

Помоћ најугроженијим борцима, породицама погинулих бораца и ратним 
војним инвалидима је ставка која је реализована у потпуности, уз планирано 
повећање у буџету за наредну годину за додатних 8.000 КМ. 

За подршку наталитету, Општина је можда чак и прва у Републици Српској 
увела суфинансирање пренаталног теста у износу од 300 КМ. 

Исплаћени су поклон-бонови у износу од 100 КМ за све првачиће, као и 200 

КМ за ученике свих школа чија се оба родитеља налазе на евиденцији Завода за 
запошљавање.  

Тренутно је у току јавни позив за породице које имају троје и више дјеце које 
ће добити по 200 КМ за суфинансирање набавке зимнице.  

Општина суфинансира и вантјелесну оплодњу. 
Мајке троје и више дјеце, као и продиљама које нису запослене добијају 

једнократну новчану помоћ по рођењу дјетета у износу од 1.000 КМ. 
 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о Нацрту 
ребаланса буџета. 

 

У расправи су учествовали одборници: Душан Бодирога, Крсто Ивановић, 
Мирослав Авдаловић, Бранка Драгичевић, Милош Милић, Мирослав Матовић, 
Снежана Голијанин и Милорад Костић, као и Љубиша Достић, предсједник 

Скупштине Општинске борачке организације Фоча. 
Завршну ријеч дао је Милан Вукадиновић, начелник Општине. 
 

Душан  Бодирога је сматрао да је Општина морала имати већи приход по 
основу прилива ПДВ-а због пораста цијена и појаве инфлације.  

У ребалансу буџета он је смањен са 9.400.00 КМ на 9.130.000 КМ, јер 
цјелокупан приход иде у буџет Босне и Херцеговине, којим се прво измирују 

дуговања и институције на државном нивоу, а затим се остатак расподјељује на 
локалне заједнице, док је већи проценат отишао на отпис дугова Републике Српске. 

Порез на лична примања је, такође, приход који се прикупља на нивоу 
Републике Српске, из кога се прво измирују дуговања Републике Српске, па се даље 
расподјељује на општине, а ни он није на планираном нивоу због повећања 
инфлације и повећања плата. 
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Он је тражио да се објасни збирна ставка прихода по основу пружања јавних 
услуга, у износу од 2.860.000 КМ, односно колике су накнаде по основу шумских 
сортимената и вађења шљунка и материјала из воде. 

Он је питао када ће се извршити уговор који је потписала Општина Фоча са 
компанијом „Нешковић“ у вези са чишћењем крхотина испод оба моста, уз право на 
вађење шљунка за изградњу бензинске пумпе; шта се догодило са донацијом 
предсједника Србије од 5.000.000 евра за изградњу путног правца према Тјентишту; 

шта је са иницијативом Клуба одборника СДС-а, коју су подржали сви одборници, 
да се дио средстава од повећања одборничког додатка и повећања плата 
функционера улаже у пронаталитетну политику, колико се средстава прикупило и за 

које потребе. 
Он је изразио задовољство што је Српска демократска странка, као опозиција, 

успјела да обезбиједи бесплатне уџбенике за ученике основне школе од петог до 
деветог разреда, чија укупна вриједност износи око 60.000 КМ. То је могла учинити 
и Општина Фоча, али није било сарадње и никада није одговорила на допис из 
Градске управе Бања Лука. 

За упис у средњу школу плаћа се износ од 50 КМ, а првачићима, којих има 
укупно око 130, подијељено је по 100 КМ, па је упис у средњу школу већи од помоћи 
која је подијељена за првачиће.  

Он је питао да ли ће се и када градити паркинг гаража, за коју је усвојено 
мишљење да се прави на локацији у центру града, код Конобе „Златна дуња“ и када 
ће се разматрати извјештај Главне службе за ревизију јавног сектора.  

Он је сматрао да се у културу мора много више улагати, јер је култура темељ 
опстанка сваког народа. 

Музеј „Стара Херцеговина“ треба да добије своје сталне поставке, а не да се 
на једну позоришну представу издваја око 3.000 КМ.  

Неопходно је, такође, порадити и на музеју у Националном парку „Сутјеска“. 

 

На излагање одборника Бодироге, исправку нетачног навода изнио је 
одборник Крсто  Ивановић. 

Он је образложио да је Школски одбор СШЦ Фоча донио одлуку о котизацији 
и партиципацији уписа у средњу школу у износу од 50 КМ, од којег плаћања су 
ослобођена дјеца незапослених родитеља, погинулих бораца и вишечланих 
породица, тако да је само мали број ученика платио тај износ. 

Он је истакао примјер једног ученика чија породица од Општине прима на 
мјесечном нивоу 320 КМ за превоз.  

Прошле године је на списку било осам професора који возаре из других 
градова, а ове године има их 15, за чији превоз Општина мјесечно издваја 3.100 КМ. 

 

Душан  Бодирога је одговорио да је у свом излагању констатовао да је цијена 
уписа у средњу школу 50 КМ, није коментарисао ко је плаћа, а ко је ослобођен 
плаћања, јер је уведено плаћање, које ипак плаћа одређени број ђака, тако да ништа 
није рекао погрешно. 

 

Мирослав  Авдаловић је признао да је био сумњичав када се доносила 
одлука о буџету за 2023. годину, зашто се иде са толико ниским износима, али се 
показало да је предлагач пратио токове и трендове, имао информацију о 
неутрошеним намјенским средствима и све то добро прорачунао. 

Он је оцијенио да је прерасподјела ребаланса буџета добро извршена и да је 
комплетан документ релативно добро посложен. 
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Он је посебно издвојио субвенције које су повећане са 320.000 КМ на 990.000 
КМ, а које се највише односе на изградњу зграде за младе брачне парове. 

Такође, повећани су грантови за 450.000 КМ. 
Једно од највећих оптерећења буџета су средства која се дају Центру за 

социјални рад, али она се дају у складу са законском регулативом и на то се не може 
утицати, а она ће 2024. години бити додатно повећана за 20 – 30%. 

Он је похвалио издвајање за подршку наталитету, нарочито суфинансирање 
пренаталног теста и финансирање вантјелесне оплодње, јер је и сам са својом 
супругом прошао то искуство, уз поруку да млади људи не губе наду, већ да вјерују 
и прођу прво републички ниво подршке, а затим да се обрате Општини Фоча. 

Он је искористио прилику да похвали субвенције за запошљавање које су 
повећане са 160.000 КМ на 260.000 КМ, субвенције за пољопривреду у износу од 
170.000 КМ и грант за Студентски дом у износу од 363.000 КМ, што се односи на 
Нацрт б уџета за 2024. годину из наредне тачке дневног реда. 

Он је најавио да ће подржати предложене буџетске акте. 
 

Бранка  Драгичевић је констатовала да је грант за културу остао на истом 
нивоу јер је издвојено 25.000 КМ, без повећања у односу на претходну годину.  

У буџету Републике Српске за наредну годину пројекти за културу су са 
1.200.000 КМ смањени на 150.000 КМ, па се у сљедећој години не може рачунати на 
било какву помоћ од републичке власти.  

У овој години је рађен пројекат за заштиту Етно собе, који је она писала и 
који је прошао. Она је подржала пројекат реконструкције гријања у позоришту, у 
којем је лично учествовала, сматрајући да један од приоритета мора бити и 
загријавање зграде Музеја. 

За Удружење пензионера износ средстава је остао исти, али је најављено 
повећање у сљедећој години, која је уједно и изборна година. У Фочи има око 4.200 
пензионера, чија просјечна пензија износи 476 КМ, на нивоу Републике Српске 540 
КМ, док су пензије у Федерацији БиХ и Србији око 600 КМ, у Црној Гори 800 КМ, а 
у Хрватској чак 1.300 КМ. Она је оцијенила да су пензионери угрожена категорија за 
коју треба издвајати далеко више средстава, уз напомену да је Општински одбор 
СДС-а у протеклих неколико дана помогао 20 пензионера са најнижом пензијом. 

Она је подржала повећање од 30.000 КМ за невладине и непрофитне 
организације, уз наду да су ту укључена и слијепа и слабовида лица која заслужују 
више средстава него што је то предвиђено буџетом. 

Српска демократска странка је помогла грађане Фоче са 70.000 КМ тако што 
је обезбиједила 331 комплет уџбеника за ученике од петог до деветог разреда 
основне школе. 

Она је истакла да су јој се обраћали родитељи са троје дјеце да дјеца плаћају 

упис у средњу школу у износу од 50 КМ, што се можда у међувремену промијенило, 
као и да је сада 2023. година, да нема дјеце погинулих бораца у школи која би била 
ослобођена од плаћања, јер најстарији ученик има 19 година. 

 

Крсто  Ивановић је, у реплици, истакао да су дјеца погинулих бораца у 

срењој школи била ослобођена плаћања, да је немогуће да је неко ко има троје дјеце 
платио упис, уз позив таквим родитељима да јаве. 

 

Милош  Милић је истакао да је био у прилици да гледа буџетска документа 
других општина, уз оцјену да је, по начину израде, методологији, табеларном 

приказу и образложењу, документ буџета Општине Фоча за њих „наука“. 
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Он је похвалио излагање Весна Давидовић, испред Одјељења за финансије и 
предлагача, која је на сједници Комисије за буџет и финансије бриљантно 
образложила све ставке и појаснила овај буџетски материјал. 

Он је образложио елементе који су довели до ребаланса Буџета за 2023. 
годину. То је, прије свега, расподјела суфицита за неутрошена намјенска средства из 
ранијег периода, која се односе на 500.000 КМ за изградњу моста у Викочу и 800.000 
КМ које је Влада дозначила за изградњу зграде за младе брачне парове, као и пораст 
непореских прихода, уз оцјену да је добро што су сачувана ова средства и нису 
утрошена за друге намјене. 

Он је сматрао да је неопходно порадити на томе да приход од вађења 
фракција из ријечних токова буде реалан, јер тај износ мора бити већи. 

Евидентно је да постоји пораст пореза по основу личних примања, што је 

добро јер плате запослених расту, исплаћују се на вријеме, а порези и доприноси се 

уредно измирују, па радници без проблема могу отићи у пензију, имају право на 
лијечење и овјерену здравствену књижицу. 

Он је нагласио да Општина тренутно нема плаћених судских спорова, а нема 
их ни у најави. 

Он је сматрао да историјско улагање у спорт треба да буду у складу са 
заслугама, резултатима и интересовању јавности, о чему се вјероватно води рачуна. 

Он се захвалио људима који су помогли да се прода стан у Сарајеву, па се то 
питање коначно ријешило јер је тај стан представљао баласт за Општину. 

Може се очекивати пораст прихода, као и запошљавање у реалном сектору. 
Он је сматрао да су све обавезе из овог документа у потпуности или скоро 

извршене, да ниједног момента није била спорна солвентност и ликвидност буџета, 

уз најаву да ће подржати овај документ. 
 

Мирослав  Матовић је констатовао да је у Нацрту ребаланса Буџет Општине 
са 14.800.000 КМ повећан на 17.400.000 КМ, да су приходи од индиректних пореза 
мањи за 270.000 КМ. 

Он је истакао да минимална пензија износи око 480 КМ, да су пензионери 
најбоље платише свих комуналних обавеза, па је питао зашто у ребалансу није 
увећан њихов буџет који износи 40.000 КМ. 

Он је, у вези са субвенцијом за запошљавање, питао која су то локална 
предузећа ликвидна и солвентна па могу да обезбиједе и омогуће обављање 
приправничког стажа за око 80 приправника. 

Борачка популација се налази у веома лошем положају, а ребалансом буџета 

није ништа предвиђено да би се то стање бар мало поправило. 
За Дом здравља, такође, нису предвиђена додатна средства, а константно се 

хвали његово пословање.  
Он је сматрао да начин на који се повећава број запослених у Дому здравља 

није исправан, па је питао директора Дома здравља да ли је истина да је почео да 
ради и девети стоматолог на мјесту менаџера квалитета рада. 

Он је питао колико средстава Општина рефундира трудницама, с обзиром да 
пренатални тест кошта око 1.650 КМ. 

 

Снежана  Голијанин се захвалила Начелнику Општине што се све обавезе 

према Центру за социјални рад исплаћују на вријеме, јер није у питању мали износ 
који се издваја за његове потребе, који је највећи буџетски потрошач. 

Она је подсјетила да је у више наврата на сједницама Скупштине 
образложила да средства која се издвајају за социјална давања представљају 
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законску обавезу на коју се не може утицати, јер су питања из социјалне заштите 
регулисана законом. Центар за социјални рад је првостепени орган и одлучује у 
предметима у складу са законом, на које одлуке корисници социјалне заштите могу 

уложити жалбу, што може само да изазове нове трошкове. 
Она је истакла да Центар штеди гдје год је то могуће, али да Фоча има 4.200 

пензионера и око 900 корисника његе. 
 

Милорад  Костић је, наступајући и у име Клуба одборника СДС-а, сматрао 
да је ова тачка само наставак претходне тачке дневног реда. 

Он је питао шта је са ревизорским извјештајем и зашто о томе није одржана 
посебна сједница Скупштине.  

Он је истакао да управна инспекција већ реагује на дописе и примједбе 
опозиције, који су основани, уз оцјену да иде доста тешко и најаву да у поступку има 
још таквих предмета. 

Рок трајања санитарне депоније Бабин поток је истекао у априлу 2015. 
године, а осам година она се још увијек користи, иако је предимензионирана и 
представља велику опасност, нарочито за грађане Рјечице, јер су се несреће већ 
дешавале. 

Он је сматрао да од регионалне депоније још увијек нема ништа, што му је 
потврдио и начелник Горажда, који је урадио пројекат, одобрен од међународног 
фонда, што још увијек ништа не значи јер се у тај пројекат морају укључити и све 
околне општине да би он био оправдан, Вишеград, Рогатица, Чајниче и Фоча, које 
нису за то заинтересоване, а извођење радова траје од три до пет година. 

Градска фонтана је постојала од времена покојног начелника Крсмановића и 
била је у реду, а сада је издвојено преко 100.000 КМ да се она само уреди и прошири.  

На Зеленој пијаци је извршена само једна козметичка промјена, без мокрог 
чвора и фрижидера за млијечне производе.  

Он је сматрао да се Општина само вади на пројекат Пријеке чаршије, а не 
чини ништа да се тај регулациони план измијени. 

Он је приговорио што ће Општина сама себи платити грађевинску ренту за 

објекат Студентског дома у износу од преко 300.000 КМ, сматрајући да то није 

могуће урадити. У закону је предвиђено да се локална самоуправа може одрећи 
грађевинске дозволе у корист великих инфраструктурних пројеката, која се састоји 
од ренте и уређења грађевинског земљишта, и у Фочи износи око 63 КМ, а у 
Сарајеву око 70 КМ. 

У јуну 2020. године бивши начелник Општине, Радислав Машић је закључио 
уговор са фирмом „Нешковић“ за чишћење водотока и крхотина из Дрине од моста 
код КПЗ-а до „НИС“ пумпе у вриједности од 300.000 КМ, који никада није 
испоштован и ништа се не предузима да се тај уговор реализује. 

Он је приговорио што је у гранту: Помоћ појединцима Општина издвојила за 
штампање књиге Вељка Марића 1.650 КМ. 

Он је сматрао да је реконструкција спортског стадиона у Доњем Пољу само 
дио предизборне кампање. 

У ребалансу буџета нису издвојена ни минимална средства за безбједност у 
саобраћају, а у Буџету за 2023. годину износила су само 2.000 КМ. Неопходно је 
урадити лежеће полицајце, а нарочито око школа. 

Прошле године је слијепим и слабовидим лицима обећан грант и значајно 
повећање, којег нема у ребалансу буџета, док се за „ОК Фест“ и друге манифестације 
под плаштом промоције Општине издвајају велика средства.  

У ребалансу буџета нису издвојена средства ни за пензионере.  
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Одлуком Савеза општина и градова Републике Српске предвиђено је да буџет 
пензионера треба да буде 0,5% од буџета општине или града, што значи да је Фоча за 
прошлу годину требало да издвоји 60.000 КМ. 

 

Предсједник  Скупштине је у току дискусије опомињао одборника Костића 
на рјечник у свом излагању, без изрицања мјере опомене. 

 

Љубиша  Достић, предсједник Скупштине Општинске борачке организације 

Фоча је истакао да су припадници борачке популације дошли у ситуацију да морају 
да моле како би преживјели и та ситуација траје дуги низ година. Та ситуација нема 
везе са тренутним сазивом Скупштине ни руководством Општине, али су до ње 
довеле политичке организације, без обзира да ли иамју два, три или четири слова. 

Борачка организација није неко страно тијело ни тумор који треба одстранити 
из овог друштва. Однос власти према Борачкој организацији је био такав да су је 
неки кажњавали и држали је по шест мјесеци без плата, а нико није поставио питање 
зашто се то дешава. 

Нико од Начелника Општине није званично посјетио просторије Борачке 
организације, већ су долазили само када су се обиљежавале одређене церемоније. 

Борачка организација већ 30 година нема свој дом, иако постоје толики 
простори и објекти бивше војске, па борави у изнајмљеном простору за који плаћа 
ренту свом граду. Тај износ неће помоћи Општини, а за борце је ужасна порука.  

У Републици Српској, а ни у Федерацији БиХ, нема ниједне општине у којој 
није на адекватан начин ријешено питање употребе назива улице по војној јединици, 
једино борци из општине Фоча преко 30 година чекају да се ријеши питање употребе 
назива „Фочанских бригада“. 

Средства за рад која је Борачка организација добила у овој години су иста као 
и прије 10 година, а у буџету тешко да има ставки које се нису повећале за 10 

година. Према колективном уговору Општине Фоча, лична примања, регрес, порези 

и доприноси износе 83.490 КМ, а Борачка организација за ову годину има буџет од 
75.000 КМ. Он је замолио извршну власт да се овај износ у ребалансу измијени како 
би Борачка организација могла закључити ову годину. 

За 2024. годину Борачка организација је доставила приједлог буџета који је 
тек толики да може да се преживи. Он је истакао да за борачку организацију и 
борачке категорије Пале издвајају 210.000 КМ, Вишеград 236.000 КМ, а Требиње 
490.000 КМ. 

Он је сматрао да не треба дозволити да дјеца моле своју мајку за помоћ, а она 
их већ одавно оставила, замоливши још једном да се ови проблеми ријеше. 

 

Милан  Вукадиновић, начелник Општине се, у завршној ријечи, надовезао 
на претходно излагање г. Достића, уз оцјену да се слаже многим наводима, али и да 
се ради о проблемима који су наслијеђени из претходног периода. 

Он је истакао да ће се размотрити питање плаћања просторија Борачке 
организације.  

На почетку свог мандата, он је, као Начелник Општине, посјетио службене 
просторије Борачке организације, са чиме г. Достић вјероватнио није био упознат. 

На његову иницијативу дошло је до повећања буџета за Борачку организацију 
са 70.000 КМ на 75.000 КМ, уз најаву да ће се Општина трудити да се то увећање из 
године у годину настави узлазном путањом и да помогне борачкој популацији. 

Постојао је интерни договор са представницима Борачке организације да дио 
Шантићеве улице понесе назив Улица Фочанских бригада. 
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Општина је учествовала у изградњи свих споменика, са значајним износима и 

то ће се наставити и у будућности. 
Прошле године је у буџету усвојена нова ставка: Помоћ најугроженијим 

борачким категоријама, која је ове године повећана. 
Пут у Мјесној заједници Драгочава је тренутно најмодернија путна 

комуникација која је урађена, чак и у историји постојања тог пута. 
Средства за пронаталитетну политику су скупљена од одборничких паушала и 

плата функционера Општине, а до краја године ће се знати тачан износ који је по том 
основу прикупљен. 

Општина Фоча ће у 2024. години набавити нове уџбенике за ђаке од петог до 
деветог разреда основне школе и издвојити средства за те намјене. 

За паркинг гаражу је завршено идејно рјешење, са намјером да се распише 
јавна лицитација и крене са реализацијом пројекта, за чију изградњу је спремна сва 
неопходна документација, али једини проблем је интересовање инвеститора.  

Парцијална рјешења за паркинг треба пронаћи и за све градске зоне. 
Изградња пјешачко-бициклистичке стазе, освјетљење Јужног моста слободе и 

израда идејног рјешења подзиде код моста створиће свима слику Фоче као 
туристичког града и довести до значајно љепшег амбијента тог дијела града. 

Ревизија је завршена прије неколико мјесеци и доступна је јавности на 

интернету, тако да ништа није скривено. Ревизија је инструмент који сугерише на 
који начин треба даље да се креирају неке ствари, а није било негативног мишљења, 

већ мишљења са резервом. 
Музеј и Градско позориште феноменално послују у оваквим условима и раде 

свој посао, а позоришне представе су подигле културни ниво Општине на завиднији 
ниво.  

Пројекат за рјешење проблема загријавања је послат Министарству цивилних 
послова БиХ и очекује се позитиван одговор. Уколико до тога не дође, тражиће се 
додатна средства на неки други начин како би се тај проблем ријешио. 

Уколико неко сматра да постоји још нека категорија која треба да се ослободи 
од плаћања котизације за упис у средњу школу, треба да се јави директору средње 
школе, а затим њему, као Начелнику Општине. 

У склопу субвенција за запошљавање, у току је јавни позив за суфинансирање 

запошљавања приправника, на који могу да конкуришу пословни субјекти који 
испуњавају услове јавног позива. 

Он је изразио задовољство што је у овако тешкој и финансијски изазовној 
години Општина успјела да одржи ниво планираних средстава и никоме не смањи 
средства која су предвиђена буџетом.  

У буџету за сљедећу годину планирано је да се најосјетљивијим категоријама 

и удружењима износ припадајућих средстава повећа у складу са могућностима. 
У договору са синдикатом, планирано је и повећање плата за раднике 

Општинске управе. 
Он је у сталном контакту са градоначелником Горажда, заједно су обилазили 

њихову постојећу депонију и није истина да друге оштине нису заинтересоване за 

учешће у изградњи регионалне депоније, али то неће ићи брзо, јер постоје процедуре 
које се морају испоштовати, али и механизам Свјетске банке која има критеријуме 
по којима се одобравају средства. 

Зелена пијаца је реконструисана на начин на који је то било могуће урадити 
да се добије пристојан изглед који је недостајао десетинама годинама уназад, којом 
приликом се морало водити рачуна о заштити под којом се пијаца налази.  
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Реконструкција градске фонтане није коштала преко 100.000 КМ, већ 60.000 

КМ, у склопу пројекта који је финансиран са једном међународном организацијом.  
Градски трг какав је био раније није био достојан за једно туристичко мјесто, 

а сада је сређен на један пристојан начин, што га чини љепшим. 
Он је истакао да је добио сугестије од радника ЈЗУ „Апотека Фоча“ да неке 

дискусије значајно урушавају углед саме апотеке и негативно утичу на њено 
пословање. Било је доста лобија да се Апотека стави у приватно власништво и да се 
дође до њеног пословног простора, што се није десило нити ће се десити, док је на 
челу ове извршне власти. 

Студентски центар је стратешки пројекат и нема дилеме када су у питању 
средства која се издвајају у сврху њиховог ослобађања од плаћања ренте и уређења 
грађевинског земљишта. 

Он је констатовао да Савез општина и градова Републике Српске не може 
доносити одлуке, већ само препоруке које нису обавезујуће, што се односи и на 
проценат буџетских средстава за Удружење пензионера, али је сагласан са 
препоруком да се помогне та категорија становништва. 

 

Након окончане расправе, предсједник  Скупштине је позвао одборнике да 
се изјасне о приједлогу закључка који се односи на Нацрт ребаланса Буџета. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштине Општине Фоча, 
већином гласова („за“ је гласало 17 одборника, шест одборника је гласало „против“, 

није било „уздржаних“) донијела 

 

З а к љ у ч а к 

Скупштина Општине Фоча прихвата Нацрт ребаланса Буџета Општине Фоча 
за 2023. годину и упућује га на јавну расправу и даљу процедуру, у складу са 
Законом о буџетском систему Републике Српске. 

 

 

У 16.00 часова предсједник Скупштине је прекинуо сједницу и одредио паузу 

у раду Скупштине, у трајању од 60 минута, ради дневног одмора. 
 

Сједница је настављена у 17.08 часова, уз кворум од 14 присутних одборника. 
 

 

АД – 6.  Нацрт  буџета  Општине  Фоча  за  2024.  годину  

 

Уводне напомене о Нацрту буџета дао је Милан Вукадиновић, начелник 
Општине. 

Он је констатовао да су у Нацрту буџета за 2024. годину буџетска средства и 
издаци планирани у износу од 16.700.000 КМ, што је у односу на Буџет за 2023. 
годину више за 1.900.000 КМ, односно 12,84%. 

Порески приходи су планирани на бази очекивања реализованих прихода у 
2023. години. Приходи од пореза на додатну вриједност су планирани у износу од 
9.600.000 КМ. Непорески приходи су планирани поређењем прихода од 2023. године 
и на основу информација којима се располаже за 2024. годину. 

Трансфери идентитета су планирани на основу података које је у моменту 
израде Нацрта буџета имао Центар за социјални рад. 

Примици за нефинансијску имовину су планирани у минималном износу. 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Rebalans-2023.pdf
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Примици од других нивоа власти односе се на средства Фонда дјечје заштите 
за породиље запослене код Општинске управе и корисника буџета Општине, док се 
другим дијелом односе на поврат ПДВ-а за изградњу водовода у насељу Миљевина. 

У Нацрту буџета није наведено предложено кредитно задужење Општине, 
које је разматрано и усвојено на овој сједници Скупштине. 

Кредит за мост код КПЗ-а је враћен. 
За изградњу саобраћајне инфраструктуре и одржавања објеката, планирана је 

изградња пјешачко-бициклистичке стазе између два моста, освјетљење Јужног моста 
слободе и оплемењивање подзиде која се налази поред моста. 

У договору са синдикатом, планирано је повећање плата за раднике 

Општинске управе и запослених у општинским јавним установама. 
Субвенције за запошљавање су са 150.000 КМ повећане на 260.000 КМ како 

би се што већем броју приправника омогућило обављање приправничког стажа, док 
ће се остатак средстава пласирати као подстицај за запошљавање. 

Субвенције за пољопривреду су повећане са 160.000 КМ на 170.000 КМ. 
За Црвени крст је, такође, направљен одређени помак и повећање средстава. 

Грант спортским организацијама је повећан са 420.00 КМ на 500.000 КМ. 
Издвајања за спорт немају алтернативу, па Општина мора да издржава своје 
спортске колективе. Стратешки циљ је прва лига Републике Српске у спортовима 
колективног типа, али и премијер лига БиХ ако је нека генерација довољно добра и 
то заслужује, као што је стонотениски клуб. 

Општина је одлучна да задржи фестивал „ОК Фест“ на простору Националног 
парка „Сутјеска“, јер је он постао бренд Општине који посјети преко 30.000 људи, 

гдје су ангажовани и фочански угоститељи, а сви смјештајни капацитети су пуни. 
Сарадња са свим омладинским организацијама је на одличном нивоу.  
На иницијативу одборника Петра Елеза, Удружење грађана „Миљевина“ ће у 

наредном периоду добити на коришћење салу у насељу Миљевина. Такође, млади из 
насеља Брод на Дрини су веома активни и имају подршку Општине за унапређење 
своје мјесне заједнице. „Покрет Фоча“ је имао доста добрих иницијатива, које су 
реализоване заједничким снагама, као што су разни турнири и „Дринска авантура“. 

Додатна финансијска средства издвојена су и за вјерске организације, јер 
Општина има одличну сарадњу са Српском православном црквом и Исламском 
заједницом. 

За борачке организације ће се настојати додатно унаприједити њихов положај 
и уклонити препреке због којих су оне годинама стајале у мјесту.  

За финансирање организација Дома здравља и здравствене и социјалне 
заштите изнаћи ће се додатна средства.  

Планирана је реконструкција старог Дјечијег вртића за смјештај Удружења 
„Трачак наде“, које је годинама подстанар у приватним просторијама. 

Влада Републике Српске је значајно смањила грант за културу, али је 
Општина Фоча задржала исти износ средстава који се издваја за ту сврху. 

Удружењу пензионера буџет је повећан са 40.000 КМ на 60.000 КМ.  
Грант комуналном предузећу „Извор“ је везан за стабилност овог предузећа 

које је преузело котловницаме у Улици Степе Степановића и Крајишкој улици. 
Повећане су и дознаке на име социјалне заштите. 
Иницијатива одборнице Татјане Шифорије за превоз ђака из насеља Лазарево 

је подржана на начин да ће превоз ђака обухватити и дјецу из других мјесних 
заједница које су подједнако удаљене, као што су Рјечица и Доњи Превраћ.  

У градском превозу новину представља увођење нове линије за Миљевину, од 
јануара, за релацију: Брод на Дрини – Баљево Поље – Кута – Миљевина. 
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На његову иницијативу, прошле године је у Буџет уведена нова ставка: помоћ 
најугроженијим борцима, ратним војним инвалидима и породицама погинулих 
бораца, која је за 2024. годину додатно повећана у износу од 8.000 КМ. 

Износ средстава за подршку пронаталитетне политике је драстично повећан. 
Заједничким договором функционера Општине и одборника за одрицање од 

дијела плата и одборничких паушала, овај износ је додатно повећан. Он је 
предложио да се иста пракса настави и у 2024. години. 

Прије пар дана завршен је јавни позив за ученике чија се оба родитеља налазе 
на евиденцији Завода за запошљавање, за које је предвиђена новчана помоћ од 200 
КМ по ученику.  

У току је јавни позив за вишечлане породице које имају троје и више дјеце за 
суфинансирање набавке огрева и зимнице, које ће добити по 200 КМ.  

У наредној школској години Општина ће набавити нове уџбенике за ученике 
основне школе од петог до деветог разреда. 

За Средњошколски центар издвојена су одређена средства за реконструкцију 
крова, јер је то један од горућих проблема који се мора етапно рјешавати. 

 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о Нацрту 
буџета. 

 

У расправи су учествовали одборници: Мирослав Ристановић, Душан 
Бодирога, Мирослав Матовић, Миливоје Достић, Бранка Драгичевић, Татјана 
Шифорија, Милош Милић, Никола Вуковић, Драгослав Станојевић, Крсто 
Ивановић, Милорад Костић и Срђан Драшковић, као и Љубиша Достић, представник 
Општинске борачке организације Фоча. 

Завршну ријеч о Нацрту буџета, испред предлагача, дао је начелник Општине, 
Милан Вукадиновић. 

 

Мирослав Ристановић је оцијенио да је Нацрт буџета урађен стручно и 
прегледно. Средства у Нацрту буџету су већа за 1.900.000 КМ тј. 12,84% у односу на 
претходну годину. Буџет је уравнотежен између потрошачког и инвестиционог 
дијела, а његовом расподјелом би требало да су задовољни сви буџетски корисници. 

Износ средстава за пронаталитетну политику је повећан са 150.000 КМ на 
260.000 КМ, што је за сваку похвалу.  

По 1.000 КМ ће добити мајке за треће и свако сљедеће дијете, као и породице 
у којим су оба родитеља незапослена за свако новорођенче. 

За суфинансирање пренаталног теста издваја се по 300 КМ, који кошта од 
1.100 КМ до 1.500 КМ, не ради га свака трудница, већ према индикацијама, па је 
Општина Фоча можда и једина у Републици Српској која издваја средства за 
суфинансирање пренаталног теста. 

Постоји најава Удружења гинеколога да ће Влада Републике Српске у 2024. 
години финансирати пренаталне тестове свих трудница. Правна процедура је већ 
спроведена, одлука је објављена у службеном гласнику и чека се само јавна набавка.  

Он је подсјетио на одлуку Владе РС да се исплаћује 750 КМ за свако четврто 
дијете чији је један родитељ незапослен, која има ефекат јер се све више породица 
одлучује на четврто дијете. 

Он је подржао повећање гранта спортским организацијама са 420.000 КМ на 
500.000 КМ, јер је, као бивши предсједник ОК „Маглић“, упознат колико је тешко 
наћи спонзора за финансирање клуба, јер се спонзори могу наћи само за набавку 
спортске опреме и друге ситне ствари, без неких већих средстава. 
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Он се, као директор Дома здравља, захвалио на повећању гранта са 125.000 
КМ на 130.000 КМ, задовољан сарадњом са Општином која је за Дом здравља 

набављала теренска и санитетска возила и учествовала у реконструкцији крова и 
столарије. 

Он је подржао најаву да се зграда старог Дјечијег вртића уступи Удружењу 
„Трачак наде“ и Центру за ментално здравље, који ће кадровски и бесплатно помоћи 
корисницима овог удружења. 

Он је сматрао да, у сваком случају, треба наставити сарадњу са Владом РС јер 

се развојна компонента буџета мора тражити у екстерним приходима. 
Он је најавио да ће подржати Нацрт буџета. 
 

Душан  Бодирога је подсјетио на допринос Српске демократске странке која 
је обезбиједила бесплатне уџбенике за основце од петог до деветог разреда, на шта 

се Начелник Општине надовезао да ће сљедеће године Општина набавити нове 
уџбенике за ове ђаке. Он је сматрао да је боље, без реваншизма, средства која би се 
уложила за набавку нових уџбеника уложити у пронаталитетну политику, односно за 
помоћ приликом добијања првог или другог дјетета, јер је Општина Фоча једна од 
ријетких у Републици Српској која не исплаћује ту помоћ, а половни уџбеници су у 
добром стању. Тако Општина Рогатица, која је мања од Фоче и има мањи буџет, 
исплаћује по 1.000 КМ за свако прво или друго рођено дијете. 

Питање санитарне депоније треба хитно рјешавати, јер јој је истекао рок. 
Он је питао шта је са пројектом за обалоутврде, чија реализација се 

спомињала у претходном мандату, спомињао се пројекат који би се финансирао од 
Европске уније, а од тога нема ништа. 

Он је питао шта се дешава са инвестицијом отварања рудника олова и цинка у 
Челебићима, јер је у претходном мандату, 2019. године, директор компаније Рудић, 
долазио на сједницу Скупштине и најављивао ту инвестицију, којом би се ријешила 
путна комуникација до Челебића и запослило преко 100 људи. 

Он је указао на потребу подизања споменика Херцегу Стефану, у порти 
Храма Светог Саве, симболу и личности која је оставила највише утицаја у Фочи. 

Он је образложио да је, недавно, ступио у контакт са особом која је 
колекционар археолошких налаза из Херцеговине, прије свега ради се о металном 
новцу из цијеле Херцеговине, а имајући у виду да је Музеј „Стара Херцеговина“ 

регионални музеј који се бави очувањем културног насљеђа општине Фоча и цијеле 
Херцеговине, он је питао да ли би Општина откупила ту колекцију која је значајна за 
културу нашег града и културу цијелог српског народа, нарочито имајући у виду да 
је тај новац стар и преко 2.000 година. 

Када се говори о згради за младе брачне парове, нико не спомиње нотарски 
уговор који млади брачни парови морају потписати, у коме стоји да је цијена по 
квадрату од 1.350 КМ предвиђена само ако се новац исплати у одређеном року, у 
супротном се цијена квадрата рачуна по клизној скали и по формули у зависности од 
цијене материјала и свих осталих параметара који утичу на цијену квадрата. 

Он је сматрао да је у јавном позиву за младе брачне парове требало навести 
услов да не могу конкурисати они млади брачни парови чији родитељи имају више 
од једне стамбене јединице или их друкчије бодовати.  

Он је оцијенио да градска фонтана није добро урађена и да испред споменика 
Краља Петра не може да стоји чесма, јер прилаз споменику треба да буде слободан. 

Нова дјелатност гријања, која је додијељена предузећу „Извор“, је озбиљна 
дјелатност која захтијева обучене људе за посао који није нимало безазлен, уз оцјену 
да се тиме изашло у сусрет предузећу како би оно изашло из кризе. 
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Он је предложио да се идуће године, ако се настави са праксом одрицања 
одборника и функционера од дијела одборничког додатка и плата, у исти фонд иду и 
порези и доприноси у бруто износу, чиме би се скупило дупло више средстава. 

 

Мирослав  Матовић се сложио са свиме у излагању одборника Бодирога, па 
је поставио неколико питања, како се дискусије не би понављале. 

Средства за безбједност у саобраћају износе само 2.000 КМ. Он је питао да ли 
ће се у улици према Средњошколском центру поставити лежећи полицајци, јер се ту 
за Васкрс десила саобраћајна несрећа у којој је страдало дијете. 

За Борачку организацију је класично преписана ситуација са републичког 
нивоа, па предвиђена средства нису довољна, јер саме плате запослених са свим 
обавезама на годишњем нивоу износе 83.000 КМ. 

Он је сматрао да је срамота да борци имају борачки додатак од 0,8 КМ по 
дану, тј. 3 КМ по мјесецу од нове године, уз подсјећање да је опозиција на 

републичком нивоу тражила да то буде бар 5,00 КМ и 7,00 КМ од нове године. 
За развој пољопривреде треба, прије свега, обезбиједити добре путне 

комуникације и електромрежу, али се села у Фочи полако гасе и она су се у задњим 
годинама спустила на Мјесну заједницу Драгочава. 

Он је поздравио повећање гранта за спортске организације са 420.000 КМ на 
500.000 КМ, сматрајући да се политика умјешала у спорт, као и у све друго. 

Он је питао да ли је истина да спортска дворана прокишњава. 

 

Миливоје  Достић је честитао г. Љубиши Достићу на дискусији и на Дану 
војске Републике Српске, уз оцјену да је у задњих пет – шест година био највећи 
скуп, што показује да је дошло ново руководство које ће дати нове резултате. 

Он није имао намјеру дискутовати о Нацрту буџета јер је све већ речено у 
претходним, а доста тога ће се рећи и у наредним дискусијама. 

Он је указао да су водоснадбијевање, санитарна депонија и топлификација 
града круцијални пројекти локалне заједнице. Сезона гријања је увелико почела, која 
траје скоро осам мјесеци, што доводи до појаве смога и нечистог ваздуха. Већ 
одавно постоји проблем са квалитетом воде, а у зимском периоду и са квалитетом 
ваздуха, што све значајно утиче на здравље грађана. 

У претходним годинама говорило се о топлификацији града помоћу 
термоелектране која је била у изградњи, у сарадњи са чешком фирмом, али од те 
приче нема ништа и служила је само како би се добили избори. 

Он је изразио задовољство што је Начелник Општине у свом излагању 

споменуо топлификацију града, што је комплексан проблем који захтијева огромна 
средства, али се он мора ријешти ако се планира да Фоча некада добије статус града. 

Фоча лежи на двије ријеке, због чега је влажност ваздуха веома повећана, па 
велики број људи болује од хроничних болести плућа, што је још један од разлога да 
се овај проблем ријеши.  

Он је питао да ли Општина Фоча има намјеру да контролише квалитет 
ваздуха и да ли је то финансијски изводљиво. 

 

Бранка  Драгичевић је подсјетила да су на претходној тачки дневног реда на 
сједници биле присутне чланице Удружења слијепих и слабовидих лица, које су је 
замолиле да постави питање: да ли је овим буџетом предвиђено постављање звучног 
семафора код зграде Општине, који је раније обећан? 

Она је сматрала да се ово удружење лавовски бори, има доста корисника који 
су у веома лошем стању, те свакако заслужују још већу пажњу од локалне заједнице. 
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Она је питала да ли ће ове године бити уклоњене архитектонске баријере на 
одређеним јавним установама и којим. 

Она је подржала уступање просторија старог Дјечијег вртића Удружењу 
„Трачак наде“, уз оцјену да се могло урадити и много прије и тако уштедити на 
улагањима која су сада неопходна, јер оне тако само пропадају. 

 

Татјана  Шифорија је констатовала да је буџетски календар испоштован и да 
се Нацрт буџета усваја на вријеме. 

Буџет је планиран у износу од 16.900.000 КМ, што је у поређењу са 
претходном годином повећање од 12,84% или 1.900.000 КМ.  

Планирана је изградња дома за стара лица, асфалтирање путева, рјешавање 
проблема санитарне депоније, што ће бити за похвалу ако се то реализује. 

Мора се похвалити партерно уређење Храма Светог Саве, реконструкција 
градске пијаце, градског трга и изградња зграде за младе брачне парове. 

Он је подсјетила да је приликом разматрања Нацрт буџета за 2023. годину 
тражила да асфалтира пут: Ливаде – Орахово, пут у Мјесној заједници Рјечица од 
куће Симовића до куће Матовића, што је и урађено.  

Она је том приликом тражила да се асфалтира и пут: Рјечица – Горња брда, 

крак од жељезничке станице, поред куће Драганића, који није асфалтиран, па је 
замолила да се ова дионица планира у буџету за 2024. годину. 

Она је оцијенила да је доста тога урађено на захтјев предсједника мјесних 
заједница и одборника, па треба наставити у том правцу, мада има и предсједника 
мјесних заједница који се тиме не баве и не слушају глас грађана. 

Она је више пута на сједницама Скупштине спомињала Мјесну заједницу 
Ливаде и проблем кровова и дрвљеника, санације моста, који су у доброј мјери 
ријешени или се планирају да се реализују у наредној години.  

Она се захвалила на уређењу дјечјег игралишта у Лазареву. 

Она је скренула пажњу на изглед центра града и фасада на појединим 
зградама у улици Краља Петра и Светосавкој улици.  

Она је пренијела молбу Заједнице етажних власника из Светосавске улице, 

број 34. и 36, за суфинансирање фасада од Општине Фоча са 20%, јер су ове зграде 
направљене 1961. године и нарушавају изглед самог града, о чему су се у задњих пет 
година у више наврата обраћали Општини. Она је замолила да се ово питање узме у 
разматрање у 2024. години и на било који начин помогне у санацији фасада зграда. 

Она је сматрала да су дрвљаници и стрехе од центра града направио велико 
ругло, што се нарочито односи на зграду „Црна удовица“, јер даје лошу слику за 
студенте и све остале који се крећу шеталиштем до Студентског дома. Ова зграда 
има 90 станова, од којих се можда 30% грије на дрва, има подруме који нису условни 
за смјештај дрва, што је потврдила и испекција, па је замолила да се овај проблем 
ријеши и направе једнообразни боксеви за дрва, као што је урађено на Ливадама. 

Она је изразила очекивање да ће се поставити лежећи послицајци у насељима 

Брод на Дрини, Горње Поље и Подмусала.  
За похвалу је повећање субвенција за запошљавање и пољопривреду, што 

никада раније није постојало у оволикој мјери, а коју практикује ова извршна власт. 
Она је оцијенила да је Нацрт буџета добар, уз најаву да ће га подржати, 

изражавајући наду да ће се и њени приједлози узети у разматрање. 
 

На излагање одборнице Шифорије, исправку нетачног навода уложио је 
одборник Душан  Бодирога.  
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Он је истакао да је приликом асфалтирања пута за Орахово асфалтирано само 
500 метара према Горњем Орахову, док Доње Орахово није уопште асфалтирано, 

чији мјештани су остали потпуно занемарени, гдје живе 24 породице, док у Горњем 
Орахову живи само девет породица. 

 

Милош  Милић је, као члан Комисије за буџет и финансије, образложио да је 
на својој сједници ова комисија на детаљан и адекватан начин упозната са свим 
чињеницама које су везане за израду Нацрта буџета за 2024. годину, уз похвале за 
Весну Давидовић која је присуствовала сједници испред Одјељења за финансије. 

Он је оцијенио да је стручна служба у изради овог документа обавила посао 
онако како треба, па многе друге општине могу да се угледају на Општину Фоча 
када је у питању израда овог буџетског документа и уче како се то ради. 

Он је подржао помоћ за Удружење „Трачак наде“ и Основну музичку школу. 

Он је указао на чињеницу да је враћено четири милиона кредитног задужења 
из претходног периода, што се мора поштовати, као и на потребу изналажења 
екстерних средстава за реализацију капиталних инвестиција. 

Он је, такође, указао на пројекте енергетске ефикасности. 
Он је сматрао да се не може опростити бомбардовање и рушење мостова у 

граду, све под паролом „милосрдног анђела“, што је узроковало повећано зрачење и 
појаву карцинома, па треба наћи начина да се све му томе испостави нека фактура и 
град добије неку сатисфакцију. 

Као члан Комисије за праћење статуса пензионера, он се захвалио Начелнику 

Општине што је за Удружење пензионера планирано повећање буџета за 20.000 КМ. 
 

Никола  Вуковић је истакао да га радује повећање средства која се издвајају 
за пронаталитетну политику, која су са 150.000 КМ повећана на 260.000 КМ. 

Он је похвалио рад Црвеног крста и пројекте које су покренути претходних 
година покренули и дали су резултате, нарочито за старије суграђане. 

Он је подржао повећање средстава за спортске организације за несметано 

функционисање спортских колектива, уз позив свим привредним субјектима да се 
укључе у финансирање спортских клубова. 

Помоћ борцима и борачкој организацији је неопходна и она иде узлазном 
путањом, јер је за све три организације предвиђено повећање средстава, као и за 
Удружење пензионера. 

У разговору са свештеницима и суграђанима стекао се утисак да је црква 
Светог Николе запостављена, да не постоји путоказ за туристе и вјернике да дођу до 
овог храма, па је предложио да се то питање ријеши и поставе путокази, јер је то 
мала инвестиција која много значи. 

Планинарски дом у веома лошем стању, све је зарасло, а дрвене кућице су се 
урушиле, па је сугерисао да се настави са асфалтирањем од насеља Обилићево према 
Планинарском дому и Биокову, у складу са могућностима. 

Он је подржао издвајање за Дом здравља у износу од 130.000 КМ. 

Он је најавио да ће подржати Нацрт буџета. 
 

Драгослав  Станојевић је истакао да га радује чињеница што су средства за 
одржавање друмског саобраћаја и других грађевинских објеката повећана са 250.000 
КМ на 370.000 КМ, јер ће се сеоски путеви моћи средити много више и боље. 

Он се надовезао на дискусију о асфалтирању путева у Горњем и Доњем 
Орахову сматрајући да је оно основано јер тај пут не води само до девет кућа, већ 
води даље до Бољарадине и Баћа. 



37 

 

Он је похвалио повећање субвенција за запошљавање са 160.000 КМ на 
260.000 КМ. 

Свако повећање субвенција за пољопривреду је значајно, али и недовољно, 
јер су пољопривредници у веома лошем положају, радне снаге је све мање, а потреба 
за механизацијом је неминовна, као и добра путна инфраструктура. Прије пар година 
за пољопривреду се издвајало око 80.000 КМ, што показује значајан помак, а Фоча је 
једна од ријетких општина која издваја средства за набавку механизације и изградњу 
пољопривредних објеката. 

Он је морао да демантује Љубишу Достића у вези са издвајањем средстава за 
Борачку организацију, чија га је дискусија изненадила. Из табеле Борачке 
организације видљило је да је за њене потребе издвојено 75.000 КМ, од чега се 
24.000 КМ односи на доприносе, а 51.000 КМ остаје за три запослена лица, што је на 
мјесечном нивоу плата од 1.416 КМ, коју плату ни боље радно мјесто немају ни лица 
запослена у Општинској управи. Он је закључио да цјелокипна средства из буџета 
Борачке организације иду на лична примања, а да се све помоћи, изградња 

споменика и друге обавезе измирују из буџета Општине. То вјероватно није случај у 
Вишеграду и другим општинама које су наведене, које издвајају средства за борачку 
организацију за финансирање свих потреба у току године. 

Он је подржао повећање буџета за Удружења пензионера са 40.000 КМ на 
60.000 КМ, што представља повећање од 50%, као и грант од 70.000 КМ за потребе 
ПВиК „Извор“ за обављање послова загријавања стамбених зграда. 

Он је сматрао да није тачно да се накнада штете од дивљачи и непогода 

исплаћује по политичкој линији, јер је сваки човјек који је имао штету био у 
прилици да поднесе захтјев, да га обиђе општинска комисија на лицу мјеста и 
оствари право на накнаду штете. 

Он је истакао да максимално подржава Нацрт буџета, уз приједлог да се у 
буџету планирају средства за изградњу спомен-собе погинулим борцима 
Одбрамбено-отаџбинског рата и борцима покрета Драже Михајловића, у селу 
Брусна, која ће имати вишеструку намјену за окупљање по разним основима, за 
софре, сахране и друге потребе. 

 

Крсто  Ивановић је оцијенио да је Нацрт буџета за 2024. годину добро 
осмишљен и повећан за 1.900.000 КМ у односу на 2023. годину. 

Он је нарочито подржао што су све јавне установе које су наслоњене на буџет 
Општине добиле и одређена повећања. 

Он је сматрао да у граду, на видном мјесту, мора да постоји Клуб војске 
Републике Српске, гдје би се ти борци окупљали, дружили и помагали једни друге, 
као и да све организације које су произишле из Одбрамбено-отаџбинског рата треба 

више да се питају и помажу. 
Он се захвалио за реализоване пројекте у Мјесној заједници Превраћ, као што 

су насипи на путу, изградња фасаде на капели у гробљу Горњи Превраћ, 

асфалтирање дионице пута, јер је реализовано оно што је планирано. 

Он се извинио групи родитеља и дјеци у вези са организовањем превоза ђака, 
јер се увјерио у каквом је стању дионица пута и тротоар до Лазарева, уз сугестију да 
се поведе рачуна о путу изнад гробља Божовац и градског стадиона који није оцртан, 

нити је ријешено питање расвјете. 
Он је најавио да ће подржати Нацрт буџета. 
 

Милорад  Костић је, наступајући и у име Клуба одборника СДС-а, скренуо 
пажњу предсједнику Скупштине да је сједници била присутна и предсједница 
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Удружења слијепих и слабовидих лица, која је за претходну тачку дневног реда 
хтјела да дискустије након обраћања представника Борачке организације, али није 
добила прилику да се обрати ни након завршне ријечи, већ је најављена пауза. 

 

Предсједник  Скупштине је образложио да од предсједнице Удружења 
слијепих и слабовидих лица није постојала пријава за дискусију, као што је то 
урадио представник Борачке организације. Након завршене тачке дневног реда, у 
паузи, он је био у прилици да разговара са госпођом Даром Ђајић и разјасни ову 
ситуацију, која је признала да није имала у плану да учествује у дискусији, па је 
хтјела да се обрати након што је то урадио г. Достић, али је према Пословнику већ 
била закључена расправа и завршна ријеч предлагача.  

Он је позвао предсједницу овог удружења да узме учешће у расправи у 
оквиру ове тачке дневног реда, али је за њу било превише да толико дуго чека.  

 

У наставку дискусије, Милорад  Костић је истакао да је пут према Драгочави 

урађен у дужини од 1,75 километара, ширине пет метара, на којој шлепери не могу 
саобраћати јер је минимална ширина саобраћајне траке шест метара. Недавно се 
одронила кривина код Бриона, што је доказ да је све само импровизација, без 
статичких бетонских подзида, а монтажне коцке не могу да подупру међу. 

Општина Фоча није одговарала на мејлове Градске управе Бања Лука са 
позивом за додјелу књига, због чије неодговорности је 331 дијете могло остати 
ускраћено за уџбенике, чија је вриједност преко 60.000 КМ. 

За ревизију Општине Фоча треба имати у виду је ревизор члан СНСД-а и 

човјек Владе Републике Српске, па је питање шта би се нашло да је ревизију 
спроводило независно лице. 

Начелник Општине није спровео одлуку из 2020. године о проширењу зоне 
санитарне заштите изворишта. 

Градска апотека је пандорина кутија незаконитости, а тужилаштво је 
оцијенило да нема елемената за кривичну одговорност.  

Он је подсјетио на излагање једне од бивших директорица Апотеке о 
фиктивном књиговодству, коју је тадашњи начелник Општине, Радислав Машић, 
приморавао да фризира извјештаје и подигне износ са 800.000 КМ на 1.300.000 КМ. 

Он је сматрао да Општина није у стању да асфалтира паркинг иза Дома ЈНА, а 
не да направи паркинг гаражу. Паркинг није ни испарцелисан и представља срамоту 

за центар једног града, тако да једино у Фочи гаража није рентабилан објекат. 
Општина је спала само на двије котловнице у граду, уз оцјену да се прошле 

године провукла, јер је све у вези са котловницама рађено полулегално, да нико није 
имао одговарајуће папире да води котловницу и обавља ту дјелатност, која тражи 

посебну регистрацију и обученост.  
Он је питао да ли се предузеће „Извор“ дорегистровало за обављање ове 

дјелатности; да ли је икада плаћена грађевинска дозвола за зграду која се гради на 
локацији старе аутобуске станице, када је то учињено и у ком износу; шта је са 
азилом за животиње, за који се издвајало од 40.000 КМ до 60.000 КМ, који се у 

буџету никако не спомиње.  
Удружење пензионера је у 2023. години добило 40.000 КМ, а требало је да 

добије 72.500 КМ, односно 0,5% Буџета за 2023. годину, који је износио 14.500.000 
КМ, јер је тако прописано одлуком Савеза општина и градова РС.  

Он је сматрао да Општина не може да сервисира основне социјалне 
категорије, а дижу се кредити и обећавају инвестиције, све у сврху предизборне 
кампање. 
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Он је истакао да је начелник Општине Вукадиновић у својој предизборној 
кампањи истицао да ће буџет и будуће инвестиције надомјестити средствима из 

разних фондова и да су пројекти спремни, али је у претходне три године реализован 
једино пројекат прекограничне сарадње са Општином Плужине. 

 

Срђан  Драшковић је најавио да ће подржати Нацрт буџета, као и начелника 

Општине Вукадиновића у свим буџетом планираним активностима и капиталним 
инвестицијама за чију реализацију је изгласано кредитно задужење. 

Похвалио је увећање буџета за 1.900.000 КМ у односу на 2023. годину. 
Он је сложио са дискусијом одборника Николе Вуковића која се односила на 

Планинарски дом, јер је то једно од култних излетишта Фоче. 

 

Љубиша  Достић, предсједник Скупштине Општинске борачке организације 

Фоча је истакао да је пажљиво слушао и Начелника Општине и све одборнике, те се 
унапријед захвалио у намјери да се буџет Борачке организације доведе на један 
нормалан ниво, онолико колико је то могуће. 

 

Завршну ријеч о Нацрту буџета, испред предлагача, дао је Милан 
Вукадиновић, начелник Општине. 

Он се захвалио на свим добронамјерним дискусијама, уз оцјену да је било и 
неистина које су изречене у склопу злонамјерних дискусија. 

У пронаталитетној политици Општина Фоча има најбољу лепезу помоћи и 
једина је у Републици Српској која суфинансира пренаталне тестове за труднице. 

Он је најавио да ће Општина сљедеће школске године набавити бесплатне 
нове уџбенике за све основце од петог до деветог разреда. 

Главни пројекат за обалоутврде је урађен, који није постојао у вријеме 
преузимања мандата Начелника Општине. Водило се рачуна да се не затворе корита 
ријека Дрине и Ћехотине, а да се град заштити од излијевања и плавног таласа. 
Тренутно се траже екстерна средства за реализацију пројекта, који се не може 
финансирати из буџета Општине. 

Он је подржао пројекат отварања рудника олова и цинка на простору 
Челебића, који би био један од адута за асфалтирање путне комуникације, што све 
зависи од инвеститора. У сваком случају, неће се дозволити да се руда олова и цинка 
вози у правцу Црне Горе, управо због путне комуникације и интереса становника 
платоа Челебића, Заваита и Мештревца. 

Он је подржао иницијативу за постављање бисте Херцегу Стефану, али се 
прије тога мора урадити биста Светом Сави, а што је већ договорено са владиком 
Хризостомом. 

У области културних дешавања, на његов позив, а на сугестију једног од 
одборника, у Градском позоришту ће 5. 12. 2023. године гостовати еминентни 
професор из области културе и историје, Милан Брдар. 

Постоји интересовање за археолошку колекцију, али се прво мора утврдити 
њена вриједност, у који посао треба увезати стручне људе. 

Зграда за младе брачне парове је пројекат који се истиче са поносом, јер је 
цијена квадрата од 1.350 КМ најнижа у Републици Српској и 50 младих брачних 
парова ће добити своју прву стамбену јединицу. Он је сматрао да није долазило до 
промјене цијене квадрата по основу клизне скале. 

Грант за предузеће „Извор“ и обављање дјелатности гријања је предложен да 
се двије котловнице у стамбеним зградама оставе у функцији и да се не би угасиле, 
као што су котловнице у улици Војводе Путника и у Плавом небодеру. 
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Питање топлификација града, о којој је говорио одборник Достић, је био 
актуелан у вријеме када су СНСД и СДС били у коалицији и гласали у Скупштини за 

сарадњу са чешком фирмом, па није служио само за изборне сврхе. Од ове идеје се 
није одустало, питање је веома озбиљно и није за авантуризаам, јер би се тим 
пројектом обухватиле све постојеће котловнице у граду, јавне установе и друга 
насеља која их никада нису имала. 

Он се сложио са иницијативом за постављање лежећих полицајаца на путној 
комуникацији испод Средњошколског центра, о чему је Општина већ упутила допис 

„Путевима Републике Српске“ за прибављање неопходне сагласности, јер се ради о 
магистралном путу. Постоје и друге путне комуникације на којима је неопходно 
поставити лежеће полицајце, као што је насеље Застава. 

Сарадња са Борачком организацијом је коректна и уважено је повећање 
њиховог буџета, у складу са могућностима. 

Борачки додатак је значајан искорак који је направљен договором Владе 
Републике Српске и Борачке организација Републике Српске. 

Планирано је постављање звучних семафора на раскрсници код зграде 
Општине, за коју локацију је постојала иницијатива. 

Он је најавио да ће Општина наћи начин да суфинансира обнове фасада у 
граду, што је већ урађено са зградом која се налази иза зграде Општине. 

Општина је суфинансирала и промјену крова на једној од зграда у насељу 
Ливаде, а настојаће да у наредном периоду промијени и кров за преостале двије 
зграде, у Насељу сунца, Миљевини и Броду на Дрини. 

У Горњем Орахову урађено је 500 метара новог асфалта, а у Доњем Орахову 
300 метара, што се може провјерити на терену. 

Он је подржао приједлог одборника Вуковића за постављање путоказа према 
цркви Светог Николе, што ће бити ријешено. 

Он је подржао иницијативу одборника Станојевића о изградњи спомен-собе 
палим борцима у селу Брусна, за шта ће се изнаћи средства у буџету, као што су 
подржане иницијативе за постављање спомен-обиљежља и Заваиту, Миљевини, 

Козјој Луци и на Дубу. 
Он је подржао идеју о оснивању Клуба бораца Војске Републике Српске, за 

шта ће се изнаћи начин и просторије у граду. 

Он је подржао иницијативе за асфалтирање путних комуникација и 
електрификацију повратничких села. 

Потребно је наћи начин како би се путна комуникација изнад гробља Божовац 
најбоље ријешила, да се ураде тротоари, прогласи једносмјерна улица или прошири 
дионица пута. 

У области Цивилне заштите, Милош Јакић је честито и поштено обављао свој 
посао и у сваком тренутку максимално и професионално био посвећен задацима. 

Путна дионица кроз Мјесну заједницу Драгочава је била проблематична због 
имовинско-правних односа и она ће бити пресвучена асфалтним застором у ширини 
у којој су ријешени ти односи, док је дионица која је урађена од Велечева према 
Драгочави најбоља од постојање Мјесне заједнице. 

Он, као предсједник политичке странке, никада себи не би дозволио да 
уџбенике за ђаке дијели у страначким просторијама. 

Он никада није користио службени аутомобил у приватне сврхе.  
За службене потребе је купљен полован аутомобил у износу од 27.000 КМ, 

што је вјероватно јединствен примјер у Босни и Херцеговини. 

Он је поновио мишљење да неке објаве и дискусије појединаца наносе 
огромну штету „Апотеци Фоча“ и урушава њен углед, за коју се већ трећу годину 
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активно води борба за њен опстанак. Питање ко је и зашто довео Апотеку у овакво 
стање препуштено је истражним органима. 

Помоћ за штампање књиге није уплаћена као помоћ само Вељку Марићу, јер 

се ради о монографији „Тридесет година хируршке катедре“, чија промоција је 
заказана за 8. 12. 2023. године. Ова књига је свједок времена 30 година хирургије, а 
укључује и тежак ратни период, тако да превазилази личне интересе. 

Паркинг код Конобе „Златна дуња“ није асфалтиран јер постоји пројекат за 
изградњу градске гараже, који је милионски пројекат, са подземним и надземним 
дијелом гараже. Тренутно се размишља о расписивању јавне лицитације како би се 
нашао инвеститор да преузме њену изградњу. 

Он се сложио да Планинарски дом заслужује много више пажње. У сарадњи 
са Мјесном заједницом Обилићево покренута је акција уређења игралишта Гроја. 

Дуб је, такође, једна од атрактивних локација, па ће изградњом спомен-крста 

и уређењем путне комуникације Општина добити једно лијепо градско излетиште. 
 

На излагање Начелника Општине реплику је изјавио одборник Душан 
Бодирога, у дијелу који се односи на заслугу народног посланика Српске 
демократске странке да ђаци од петог до деветог разреда основне школе добију 
бесплатне уџбенике.  

Он је образложио да су се ове књиге дијелиле у сали ДПО, која је заједничка 
сала свих политичких странака, а људи који нису могли доћи на подјелу могли су 
уџбенике да преузму у канцеларији Српске демократске странке, у чему није видио 
никакав проблем, за шта се једино може уручити захвалница за Дан Општине јер је 
вриједност подијељених уџбеника преко 60.000 КМ. 

Он је уједно изразио задовољство што је узета у разматрање његова 
иницијатива да се 5. децембар прогласи за Дан Општине, што може бити и дан када 
је српска војска ушла у Фочу, чиме је Фоча после вијекова окупације Турске и 
Аустро-угарске империје постала слободна, што је вјероватно 11. новембар, који је 
представља дан побједе српске војске у Првом свјетском рату. 

 

Милан Вукадиновић, начелник Општине је, да не би било недоумица, у 

одговору на реплику образложио да подржава сваку акцију народног посланика и 
Клуба одборника Српске демократске странке која је добронамјерна за Општину 
Фоча, али да као предсједник политичке странке не би себи допустио да књиге 
дијели у страначким просторијама. 

 

Милорад  Костић је на излагање Начелника Општине у завршној ријечи 

уложио исправку нетачног навода у вези са путем у Драгочави. 
 

Предсједник Скупштине је образложио да, у складу са Пословником 
Скупштине, није предвиђена могућност улагања исправке нетачног навода на 
излагање предлагача у завршној ријечи, а одборник није био споменут у том 
излагању па нема право на реплику. 

 

Душан  Бодирога је сматрао да тиме предсједник Скупштине чини погрешну 
примјену члана 133. став 3. Пословника Скупштине Општине Фоча, који је проћитао 
и чласи: „Предсједник Скупштине ће одборнику или представнику клуба одборника 
дозволити реплику након завршне ријечи предлагача акта ако је у завршној ријечи 
изнесено излагање о клубу одборника, одборничкој групи, политичком субјекту или 
одборнику, у складу са Пословником.“. 
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На позив предсједника Скупштине, Бранимир Радовић, секретар Скупштине 
је дао образложење о примјени члана 133. став 3. Пословника Скупштине. 

Он је констатовао да је у члану 133. Пословника Скупштине предвиђено да 
није дозвољена исправка нетачног навода након завршне ријечи предлагача, за шта 
је у ставу 3. истог члана предвиђен изузетак уз право на реплику.  

Он је оцијенио да у конкретном случају треба посматрати двије правне 
ситуације. Начелник Општине је у свом излагању износио свој став о подјели књига 
ђацима у страначким просторијама Српске демократске странке, чиме је Душану 
Бодироги правилно признато право на реплику. 

У осталом излагању Начелник Општине је у завршној ријечи дао одговоре на 
постављена питања и дискусије одборника, чиме није износио излагање о 
одборницима и политичким субјектима, јер нико није био споменут да би изазвао и 
узроковао право на реплику. А право на исправку нетачног навода није дозвољено 
након излагања завршне ријечи, као што је случај са захтјевом одборника Костића. 

Он је закључио да је смисао одредбе из члана 133. став 3. Пословника 
Скупштине да се заштите одборници од излагања у завршној ријечи предлагача, али 
и да се искључи могућност полемисања након завршне ријечи јер би тако свако имао 
право на коментар, што би отишло у недоглед. 

 

Душан Бодирога је, испред Клуба одборника Српске демократке странке, 

сматрао да је тиме дошло до повреде Пословника Скупштине Општине Фоча, па је 
тражио да се Скупштина о томе изјасни. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о томе да ли је 
дошло до повреде члана 133. став 3. Пословника Скупштине Општине Фоча. 

 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштине Општине Фоча, 
већином гласова („за“ је гласало пет одборника, није било гласова „против“, а 16 

одборника је било „уздржано“) донијела  
 

З а к љ у ч а к 

У вођењу сједнице није повријеђен члан 133. став 3. Пословника Скупштине 
Општине Фоча. 

 

Након окончане расправе, предсједник  Скупштине је позвао одборнике да 
се изјасне о приједлогу закључка који се односи на Нацрт буџета. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштине Општине Фоча, 
већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, пет одборника је гласало „против“, 

није било „уздржаних“) донијела 

 

З а к љ у ч а к 

Скупштина Општине Фоча прихвата Нацрт буџета Општине Фоча за 2024. 

годину и упућује га на јавну расправу и даљу процедуру, у складу са Законом о 
буџетском систему Републике Српске. 

 

 

АД – 7.  Приједлог  одлуке  о  приступању  изради  измјена  и  допуна  

дијела  Регулационог  плана  Центар  1.  (седма  одлука  о  измјени  од  усвајања  

ревизије  Плана)  
 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/Rebalans-2023.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/7.-Prijedlog-odluke-o-pristupanju-izradi-izmjena-i-dopuna-dijela-Regulacionog-plana-Centar-1.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/7.-Prijedlog-odluke-o-pristupanju-izradi-izmjena-i-dopuna-dijela-Regulacionog-plana-Centar-1.pdf
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Уводне напомене о Приједлогу одлуке дао је Ранко  Поповић, начелник 
Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је образложио да је одборницима достављен амандман на тачку 2. из 
Приједлога одлуке јер је носилац израде плана у обухвату рачунао само површину 
под објектима, док су изостављене саобраћајнице, јавне и зелене површине. 

Због тога је Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 
тражило исправку обухвата, што је довело до промјене његове укупне квадратуре, 

која је обухваћена овим амандманом. 
Одјељење је, такође, тражило да се обухват прошири на још двије парцеле 

како би се урадио пјешачки пролаз и степениште, као веза овог насеља са Аква 
парком „Ушће“. 

 

Предсједник Скупштине, Срђан  Драшковић је отворио расправу о 
Приједлогу одлуке. 

 

За дискусију се пријавио одборник Милорад  Костић. 

Он је истакао да је некада радио надоградњу зграда у насељу Међурјечје, у 
вријеме док се бавио тим послом, када му је одјељење за урбанизам наложило да 
ради површину од 13.000 квадрата, што је комплетно насеље. У закону је предвиђено 
да се за трајно регулисане грађевинске парцеле, што је случај са Међурјечјем, гдје су 
зграде старе 50 – 70 година, регулациони план може радити парцијално. Њему то 

није било дозвољено, па је измјену Регулационог плана платио 7.000 КМ, док су 
други људи користили бенефите те одлуке. 

За зграду на старој аутобуској регулациони план је урађен парцијално, што је 
кривично дјело, али постоји тал извршне власти, јер је требало ићи са обухватом све 
до градског трга.  

Он је питао како је дозвољен медитерански стил изградње зграде, а 40 метара 
од ње налази се зграда у планинском стилу. 

Када се радила надоградња зграда, тадашњи начелник Општине, Радислав 
Машић је донио уредбу да је надоградња ослобођена паркинга, као стимуланс за 
инвеститоре. 

Он је истакао да не треба да постоје двоструки аршини и да је због тих 
неправди постао одборник. 

Он је питао да ли се Приједлог одлуке може подијелити на начин да људи 
могу остати при првобитном захтјеву и да раде парцијално на својим парцелама или 
да се људима намеће нови намет да раде обухват од 4.256 квадрата. 

 

Ранко  Поповић је образложио да више објеката који су у обухвату Плана 
захтијевају да се, мимо саме парцеле објекта, измјеном Плана дефинише и начин 
паркирања, што је задатак за носиоца израде Плана да предвиди паркинг мјеста за 
нове станове, у поступку стручне расправе и јавног увида.  

Законом је одређено да се не може узети само парцела која је под објектом 

већ и сами приступ саобраћајници, односно неопходно је дефинисати приступ 
објекту. 

 

Бранимир  Радовић, секретар Скупштине је констатовао да је на дневном 

Приједлог одлуке дефинисан у складу са тачком 7. дневног реда, да је предлагач 
доставио амандман на тачку 2. из Приједлога одлуке, на шта има право и у складу је 
са Пословником Скупштине, који је разматран на сједници Комисије за статутарна 
питања и прописе и који представља саставни дио Приједлога одлуке. 



44 

 

Он је закључио да не треба уносити забуну, да је Приједлог одлуке јединствен 
акт као предмет разматрања и не постоји могућност парцијалног изјашњавања.  

Уколико се прихвати приједлог одборника Костића, онда је потребно предмет 
из Приједлога одлуке дефинисати на сасвим другачији начин и радити његове 
измјене. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Предлогу 
одлуке. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштине Општине Фоча, 
једногласно („за“ је гласало 20 одборник) донијела  
 

О д л у к у  

о  приступању  изради  измјена  и  допуна  дијела  Регулационог  плана   
Центар  1.  (седма  одлука  о  измјени  од  усвајања  ревизије  Плана). 
 

 

АД – 8.  Разрјешење  начелника  и  избор  и  именовање  вршиоца  

дужности  начелника  Одјељења  за  финансије  из  састава  Општинске  управе  

Општине  Фоча: 
1)  Разрјешење  начелника  Одјељења  за  финансије  по  основу  оставке, 
2)  Избор и именовање вршиоца дужности начелника Одјељења за 

финансије 

 

Уводне напомене у вези са овом тачком дневног реда дао је Бранимир 
Радовић, секретар Скупштине. 

Он је констатовао да су одборници добили одговарајуће радне материјале, 
писану оставку начелника Одјељења за финансије, за подтачку 1) и приједлог 
Начелника Општине за избор и именовање вршиоца дужности начелника Одјељења 
за финансије, за подтачку 2), у складу са овлашћењима из члана 55. став 5. Закона о 
службеницима и намјештеницима у органима јединице локалне самоуправе, до 
окончања поступка коначног именовања на ову дужност. 

Начелник Општине је у приједлогу од 6. 11. 2023. године предложио да се за 
вршиоца дужности начелника Одјељења за финансије именује Раденка Срндовић, 
дипломирани економиста, службеница у Општинској управи Општине Фоча, која је 
тренутно распоређена на пословима руководиоца јединице интерне ревизије, која 
испуњава посебне услове за именовање у складу са законом и Правилником о 
унутрашњој организацији и систематизацији радних мјеста у Општинској управи 
Општине Фоча. 

Он је прочитао текст образложења приједлога за именовање, уз напомену да 
је интенција Начелника Општине била да се именовање изврши из реда 
дипломираних економиста из састава Општинске управе, без довођења других људи 
са стране. 

 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о 
приједлозима за разрјешење и именовање. 

 

У расправи су учествовали одборници: Милорад Костић и Срђан Драшковић. 
 

Милорад  Костић је истакао да Драган Ивановић, који је поднио захтјев за 
разрјешење са мјеста начелника Одјељења за финансије, већ ради у Основном суду 
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Фоча, гдје је добио нови посао и да је на прошлој сједници Скупштине остао да 
брани излагање о буџету. 

Он је сматрао да разлог подношења његове оставке није личне природе, како 
је наведено у оставци, већ онакав ревизорски извјештај, да је на прошлој сједници 
Скупштине о напуштању радног мјеста начелника Одјељења за за финансије дао 

крајње неозбиљан одговор, да је у том тренутку већ имао нови посао, да је поред 
начелничке плате примао и плату за вођење информатичког система, а уништио је 
главни сервер и изгубљени су сви подаци. 

Он је закључио да је за оставку наведено срамно објашњење, иако су га многи 
хвалили, да се из ревизорског извјештаја најбоље види како је обављао свој посао и у 
каквом је стању оставио финансије, а Општина му је све дала. 

 

Срђан  Драшковић је похвалио Драгана Ивановића и његов рад, уз оцјену да 
се ради о дивној особи и сараднику, чијим одласком је Општинска управа доста 
изгубила, али да свако има право да бира и оде гдје му је боље. 

Што се тиче приједлога за именовање, он је сматрао да је избор на мјесту, јер 

је у питању жена са доста радног искуства која може адекватно да одговори радном 
задатку. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о приједлозима 
за разјешење и именовање. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштине Општине Фоча 

донијела сљедећа рјешења.  
 

1)  ДРАГАН  ИВАНОВИЋ, дипломирани економиста ВСС, разрјешава се 
дужности начелника Одјељења за финансије из састава Општинске управе Општине 
Фоча, по основу писане оставке. 

(Ово рјешење је донијето већином гласова; „за“ је гласало 16 одборника, није 
било гласова „против“, а пет одборника је било „уздржано“.) 

 

2)  РАДЕНКА  СРНДОВИЋ, дипломирани економиста ВСС, службеник 
Општинске управе Општине Фоча, именује се за вршиоца дужности начелника 
Одјељења за финансије из састава Општинске управе Општине Фоча. 

(Ово рјешење је донијето већином гласова; „за“ је гласало 16 одборника, није 
било гласова „против“, а пет одборника је било „уздржано“.) 

 

 

АД – 9.  Информација  о  стању  у  области  образовања,  са  освртом  на  

упис  ученика  у  први  разред  основне  и  средње  школе  у  школској  2023 / 

2024.  години  на  подручју  општине  Фоча 

 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о 
Информацији. 

 

У  расправи су учествовали одборници: Крсто Ивановић и Милорад Костић. 
 

Крсто  Ивановић је истакао да је некада средња школа имала преко 33 
одјељења, а сада их има само 24.  

У просјеку, шест одјељења заврши школовање, а шест нових одјељења се 
упише у средњу школу. 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/9.-Informacija-o-stanju-u-oblasti-obrazovanja-sa-osvrtom-na-upis-.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/9.-Informacija-o-stanju-u-oblasti-obrazovanja-sa-osvrtom-na-upis-.pdf
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Он је указао на проблем да се нови правилник о систематизацији радних 
мјеста везује за једно обрачунско одјељење са минимумом 16 ученика.  

Мора се водити рачуна да се, приликом уписа ученика у средњу школу, не 
праве бројна одјељења. 

Некада је средња школа имала 14 чистачица на одржаваању хигијене, а сада 
их има седам и по систематизацији би требало да се изврши реорганизација. 

Он је позвао све грађане да 14. 11. 2023. године у сали Центра за културу и 
информисање дођу и бесплатно измјере шећер и крвни притисак, јер је то Дан борбе 
против дијабетеса, у који су укључене све медицинске установе, као и средња 
медицинска школа. 

 

Милорад  Костић је констатовао податке из Информације о броју школараца. 
Основна школи „Свети Сава“ има 629 ученика. 

Основна школа „Веселин Маслеша“ има 465 ученика. 
Средњошколски центар има 525 ученика. 
Он је констатовао да у општини Фоча има укупно 1.619 ученика основе и 

средње школе, што показује колико се Општина минимизирала у поређењу са бројем 
ученика који је некада постојао. 

Тако је 1997. године ова цифра била троструко већа. 
 

Након окончане расправе, предсједник Скупштине је констатовао да је 
Скупштина Општине Фоча упозната са Информацијом о стању у области 
образовања, са освртом на упис ученика у први разред основне и средње школе у 
школској 2023/2024. години на подручју општине Фоча. 

 

 

АД – 10.  Информација  о  стипендирању  студената  у  школској  2022 / 

2023.  години 

 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о 
Информацији. 

 

За дискусију се пријавила одборница Бранка  Драгичевић.  

Она је питала зашто нема стипендирања дефицитарних занимања, за које 
сигурно постоји потреба на простору општине Фоча.  

Она је навела примјер из области култура да Општина нема ниједног 
запосленог археолога, а најбогатија је по археолошким истраживањима. 

На Филозофском факултету у Палама тренутно постоји тај студијски програм, 
па је могуће да има студената из Фоче који ту студирају или имају ту намјеру. 

Она је сматрала да не би било лоше да Начелник Општине испуни обећања из 
предизборне кампање да се стипендирају студенти и вежу се уговором да се врате у 
Фочу и допринесу развоју своје локалне заједнице. 

 

Оливера  Елез, начелница Одјељења за привреду и друштвене дјелатности је 
одговорила на питања и дискусију одборнице Драгичевић. 

Она је образложила да је неопходно донијети одлуку којом ће се утврдити 
дефицитарна занимања како би она могла бити предмет стипендирања, што се може 
урадити у наредном периоду. 

Она је констатовала да је некада постојала категорија дефицитарних 
занимања, првенствено из области просвјете. 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/10.-Informacija-o-stipendiranju-studenata-u-skolskoj-2022-2023-godini.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/10.-Informacija-o-stipendiranju-studenata-u-skolskoj-2022-2023-godini.pdf
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Након окончане расправе, предсједник Скупштине је констатовао да је 
Скупштина Општине Фоча упозната са Информацијом о стипендирању студената у 
школској 2022/2023. години. 

 

 

АД – 11.  Информација  о  квалитету  воде  за  пиће  на  подручју  
општине  Фоча  за  2023.  годину 

 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о 
Информацији. 

 

За дискусију се пријавио одборник Душан  Бодирога.  

Он је истакао да је квалитет воде за пиће такав какав је због девастираног 
терена од радних машина које су за Шумско газдинство извлачиле шумску грађу и 
које су директан узрок зашто се вода мути. 

Да би била чиста вода, потребно је да се тај терен природно санира, како вода 
која се приликом већих падавина слива у главни извор не би пролазила кроз блато и 
мутила се. 

Он је сматрао да је прави разлог мућења воде утврђен захваљујући највише 

одборнику Костићу, подсјећајући да је бивши директор, Бојат, на почетку свог 
мандата тврдио да је директан узрок замућења воде извлачење шуме, што се 
потврдило као тачно. 

Он је приговорио предузећу „Извор“ да није у реду да се тек након два дана 
изда јавно саопштење да вода није исправна за пиће. 

Он је апеловао да се квалитет воде провјерава сваки дан или више пута на дан 

и да се јавност благовремено о томе обавјештава. 

 

Зоран Крунић, начелник Одјељења за инспекцијске послове и комуналну 

полицију је дао коментар на дискусију одборника Бодироге. 
Он је, ради информисања јавности и одборника у Скупштини, истакао да 

предузеће „Извор“ и Одјељење за инспекцијске послове и комуналну полицију 
свакодневно контактирају Институт за јавно здравство, а узорци воде за испитивање 
мутноће се узимају свакодневно, тако да се о томе води реда. 

Он је указао да се све информације и налази о узорцима воде могу погледати 

у предузећу „Извор“ и овом одјељењу, уз оцјену да је обавјештење за јавност 
требало дати на вријеме. 

 

Након окончане расправе, предсједник Скупштине је констатовао да је 
Скупштина Општине Фоча упозната са Информацијом о квалитету воде за пиће на 
подручју општине Фоча за 2023. годину. 

 

 

АД – 12.  Одговори  на  одборничка  питања  
 

Предсједник Скупштине, Срђан Драшковић је отворио расправу о 
одговорима на одборничка питања са Двадесет пете редовне сједнице Скупштине. 

 

У расправи су учествовали одборници: Милорад Костић, Бранка Драгићевић 
и Милош Милић. 

 

http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/10.-Informacija-o-stipendiranju-studenata-u-skolskoj-2022-2023-godini.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/10.-Informacija-o-stipendiranju-studenata-u-skolskoj-2022-2023-godini.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/11.-Informacija-o-kvalitetu-vode-za-pice-na-podrtucju-opstine-Foca-za-2023.-godinu.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/11.-Informacija-o-kvalitetu-vode-za-pice-na-podrtucju-opstine-Foca-za-2023.-godinu.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/11.-Informacija-o-kvalitetu-vode-za-pice-na-podrtucju-opstine-Foca-za-2023.-godinu.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/11.-Informacija-o-kvalitetu-vode-za-pice-na-podrtucju-opstine-Foca-za-2023.-godinu.pdf
http://www.opstinafoca.rs.ba/wp-content/uploads/2023/11/12.-Odgovori-na-odbornicka-pitanja-sa-25.-redovne-sjednice-Skupstine-Opstine-Foca.pdf


48 

 

Милорад  Костић је истакао да у континуитету поставља једна те иста 
питања која су од горућег значаја за грађане, а да на њих не добија адекватне 
одговоре. 

Тако је истицао да дио Горњег Поља, гдје је „Нестро“ пумпа, нема 

канализацију, па су људи приморани да исцрпавају септичке јаме о свом трошку и 
плаћају камион из Горажда око 450 КМ, јер предузеће „Извор“ то не ради под 
изговором да нема санитарну депонију, а ослободило је ове људе плаћања додатка уз 
рачун за отпадне воде и комуналије, што је врло мало на годишњем нивоу, па је 
тражено да се врати наплата, а да „Извор“ преузме црпање септичких јама док се оне 
не споје на главни канализациони вод. 

У одговору Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове је 
наведено да је 2016. године урађен главни пројекат канализационог колектра Табаци 
до споја са постојећим колектром у Улици Николе Пашића са припадајућом 
секундарном мрежом, дужине 800 метара, што ће бити реализовано у склопу треће 
фазе пројекта развоја водовода и канализације општине Фоча. 

Он је, такође, питао зашто главни пројекат реконструкције водовода и 
канализације није доступан на увид, како би се видјело шта се урадило на терену, јер 
у секундарни водовод није уложено скоро ништа. 

Он је подсјетио да је питао када Општина планира да уради пут десном 
обалом ријеке Таре, када ће се за то издвојити средства, да ли је пут уцртан у копије 
катастарских планова, на ког носиоца права својине је уписан, да ли је за овај пут 
издата употребна и грађевинска дозвола и ко ће бити одговоран у случају неке 
незгоде. 

Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове је одговорило 
да је овај пут од стратешког значаја за Општину Фоча, да ће пут бити урађен у 
сарадњи са Владом и институцијама Републике Српске, да пут није уцртан у копију 
катастарског плана, издата је грађевинска дозвола, али не и употребна дозвола. 

Он је прокоментарисао да у одговору ништа није прецизирано, што потврђује 
да од овог пута у скорије вријеме нема ништа нити назнака за асфалтирање и 
легализацију, да се без употребне дозволе пут не може пустити у промет, јер је то 
пут високог ризика и питање је одговорности у случају неке несреће. 

 

Бранка  Драгичевић је на питање у вези са паркирањем грађевинских 
машина и одлагањем грађевинског материјала и контејнера испред Спортске дворане 

и Средњошколског центра добила очекивани одговор да је Одлуком о безбједности 
саобраћаја на путевима општине Фоча забрањено паркирање аутобуса, теретних 
возила, разних машина и прикључних возила на саобраћајницама и јавним 
површинама.  

Она је изразила очекивање да инспекција обави свој дио посла, да забрани 

паркирање и овај простор очисти. 
 

Милош  Милић је био задовољан одговором на одборничко питање које је 
било везано за сарадњу општина Фоча и Плужина у области туризма.  

Он је апеловао да се ова сарадња настави и подигне на један већи ниво из 
више разлога, а првенствено због природних љепота и туризма којим се бави и једна 
и друга општина.  

 

 

АД – 13.  Одборничка  питања  
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Нова одборничка  питања поставили су одборници: Милорад Костић и Душан 
Бодирога. 

 

Милорад  Костић је поставио четири одборничка питања, од којих су два 
питања постављена усмено, а два питања у писаној форми. 

 

1.  Он је, у уводном образложењу, подсјетио да је 2016. године донесена 
одлука да се у Немањиној улици изврши експропријација дивље аутопраонице и 
кућа породице Крунић, те је направљен простор за проширење цесте и додатно 
паркирање. Тај процес је трајао дуго, кућа је срушена и експроприсана, а простор у 
задње три године навучен тампоном, због чега се ствара велико блато и представља 
једну неуређену цјелину гдје се паркирају возила и камиони, што онемогућава 
излазак људи из стамбених зграда. 

Због тога грађани ове улице моле да се тај простор што прије асфалтира и да 
се прошири цеста, направи паркинг, парцелише и поставе тротоари и одбојници, за 
које намјене су одобрена средства још 2016. године. 

 

2.  Када ће се ријешити проблем подзиде испод кафеа „Линеа“, на улазу у 
Ћерезлук? 

Он је образложио да се ту, на пола цесте, налазе степенице, које су изграђене 
нерегуларно, гдје људи упадају аутима и није нимало безбједно. Било је обећано да 
ће се то ријешити, излити асфалт и ставити бетон на површини метар – метар и по.  

Неопходно је ријешити и 15 метара ограде на тој локацији, за коју је начелник 
одјељења за урбанизам, на некој од претходних сједница Скупштине, признао да је 
фирма „Конструктор“ 2016. године остала дужна да стави дио ограде, па је треба 
обавезати да ограду што прије врати, ради безбједности дјеце и грађана. 

 

3.  Колико је Општина Фоча у 2021, 2022. и 2023. години приходовала 
новчаних средстава у општински буџет (колико је уплаћено) на име накнаде за дрвне 
сортименте и извлачење материјала (шљунка) из ријека? 

Он је тражио да се приходи по овом основу наведу посебно за сваку годину. 
 

4.  Када ће компанија „Нешковић“ д.о.о. Бијељина испоштовати и извршити 
споразум, број: 02-014-430/20 од септембра 2020. године, који је закључила са 
Општином Фоча и Анекс наведеног споразума од 05. 10. 2020. године, односно кад 
ће уклонити „материјал“ и уредити водоток ријеке Дрине на узводном и низводном 
дијелу корита на локацији код моста „9. мај“ у Фочи, „Јужног моста слободе“ и на 
локацији ушћа Дрине и Ћехотине тзв. Саставци? 

Да ли се планира покренути судски поступак због очигледног неизвршења 
овог споразума, јер се и голим оком види да и даље постоје остаци старог моста и да 
корито ријеке Дрине на локацији код „Јужног моста слободе“ није уређено како 
треба? 

 

Душан  Бодирога је, усмено, поставио једно одборничко питање. 
Када ће Општина Фоча нешто предузети да би „Нешковић“ д.о.о. Бијељина 

испунио свој дио уговора о чишћењу крхотина испод дринских мостова? Шта ће 
Општина по овом питању чинити у наредном периоду, да ли ће тужити ово правно 
лице како би испунило свој дио обавеза које је преузело уговором?  

Он је образложио да је уговор закључен 2018. године, а фирма „Нешковић“ 

још није испунила свој дио уговора. 
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АД – 14.  Иницијативе  одборника 

 

Нове иницијативе дали су одборници: Немања Лазовић и Душан Бодирога. 
 

Немања  Лазовић је, у писаној форми, дао једну иницијативу. 
Он је предложио да се у Карађорђевој улици, од објекта „Клас“ до насеља 

Застава, поставе два лежећа полицајца. 
Он је образложио да је улица доста уска, не постоје простори ни са једне ни са 

друге стране коловоза, често се дешавају удеси, а велики број дјеце пролази том 
улицом до Основне школе „Веселин Маслеша“, па треба урадити на сигурности 
дјеце, што представља приједлог и мјештана из насеља Застава. 

 

Душан  Бодирога је, у усменој форми, дао двије иницијативе. 
 

1.  Он је предложио да се назив „Фочанска бригада“ одреди за садашњи назив 
моста на Дрини – „Јужни мост слободе“ и да се он назове: „Мост Фочанске бригаде“. 

Он је сматрао да садашњи назив овог моста нема неки смислен назив и да је 
ово права локација којом би се одало веће признање славној Фочанској бригади, него 
што би то било са малом улицом која повезује стару аутобуску станицу и излази на 
Улицу Бранка Радичевића, као што је најављено. 

Ту има и одређене симболике јер је тај мост уништаван у НАТО агресији, у 
току септембра 1995. године, а поред моста се налази и спомен комплекс погинулим 
борцима славне Фочанске бригаде. 

 

2.  Он је предложио да делегација Општине Фоча, која ће учествовати на 
сајму туризма у Солуну, у саставу од представника Туристичке организације Фоча и 
Општине Фоче, треба да посјети Манастир Свете Лидије. 

Он је образложио да је овај манастир био уточиште многе дјеце погинулих 
бораца из општине Фоча која су тамо боравила и имају прелијепе успомене из тог 
периода. Манастир је удаљен непуних сат времена вожње од Солуна, а својом 
посјетом Општина Фоча би одала признање Манастиру и сестринству. 

 

 

АД – 15.  Текућа  питања  
 

У оквиру Текућих питања није било пријављених за дискусију. 
 

 

Сједница Скупштине је завршена у 20.27 часова.  
 

 

 

 

 

   ЗАПИСНИК                                     СЕКРЕТАР                                  ПРЕДСЈЕДНИК 

      ВОДИЛА                                     СКУПШТИНЕ                                СКУПШТИНЕ          
Наташа Симовић                          Бранимир  Радовић                         Срђан  Драшковић  

 

 

 


